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90 % от търговците на бързи кредити мамят

Стр. 5 Стр. 16 Стр. 9

Стр. 4Стр. 2

и
к

о
н

о
М

и
к

а

в
о

л
е

й
б

о
л

Т
р

а
д

и
ц

и
и

В 90 на сто от случаите търговците на бързи кредити използват 
нелоялни търговски практики. Със своята дейност те събират повече 
пари от това, което им е дължимо от потребителите.

вземат 100%
от печалбата
на държавните
фирми

царица череша 
събра 
българите 
в кюстендил

Стр. 12

Пишман 
ексПерти

ъбота се оказа тежък ден за микро-
вълновата ми фурна. Цял ден хрупах 
пуканки, гледайки ухилен как дежур-
ните говорещи глави с жълтопаветни 
мозъци леят неподправен възторг как 
“този път наистина край с ботоксовото 
джудже от кремъл”.

един пишман “кремлинолог” гово-
реше как наблюдаваме в реално време 
края на Путин. втори предвкусваше 
кървави сблъсъци между Чвк “вагнер” 
и изпратените срещу тях наборници от 
руската армия. трети пък твърдеше, че 
“готвачът на Путин го е сготвил”. 

една особа от варна описваше 
мокрите си сънища за улични боеве 
из Москва. и потопът от мнения на 
всякакви покемони как  Пригожин се 
обърнал на 180 градуса от “касапин” на 
“наш човек”. 

ето основните им грешки. 
Дори и в най-тоталитарните дър-

жави има крила във върхушката, които 
често тайно се ритат по кокалчетата. 
така че едва ли властта в Москва се е 
пропукала, както се твърди. самите 
руснаци постоянно говорят за “борич-
кащите се кули на кремъл” и как на 
високите етажи на властта присъстват 
националисти (Медински, Шойгу), 
либерали (силуанов, набиулина), те-
хнократи (Орешкин, Мишустин), пред-
ставители на службите (наришкин) и 
на силовите структури (Герасимов).  
Логично, след началото на кризата в 
Украйна влиянието на вторите заради 
примиренческата позиция към Запада 
се е свила, но президентът Путин както 
преди 24 февруари 2022 г., така и сега 
е балансьор, изразяващ често компро-
мисна позиция.

С

Виктор ТурмакоВ

Стр. 8

без компютър
са половината
домове
у нас

Метежът и походът на 
частната военна групировка 
“вагнер” към Москва при-
ключи за по-малко от 24 
часа. “вагнер” се изтегли от 
позициите, заети в събота и 
напусна щаба на Южния во-
енен окръг в Ростов на Дон, 
а събралите се пред щаба 
жители ги аплодираха и пре-
гръщаха. 

Метежът на “вагнер” за-
почнал, след като по думите 

на предводителя му евгений 
Пригожин МО искало да раз-
пусне компанията. в отговор 
той обяви “марш на справед-
ливостта” към Москва, но не 
срещу владимир Путин, а за 
да бъде предадено на “ваг-
нер” министерството, което 
водило страната към военно 
поражение в Украйна. 

Пригожин спря бунта 
след посредническа наме-
са на беларуския президент 

Александър Лукашенко по 
молба на Путин. според 
договорката се прекратява 
се образуваното дело срещу 
Пригожин, той самият отива 
в Беларус, а част от бойци-
те на “вагнер” минават към 
МО.

“след последните съ-
бития в Русия страната ни 
трябва да стои максимално 
далеч от конфликта с Украй-
на”, заяви организационният 

секретар на БсП Борислав 
Гуцанов пред Бнт. 

според него трябва да 
се мисли преди всичко за 
българския национален ин-
терес. 

“в БсП оставаме катего-
рични - единственият път са 
мирните преговори, а не да-
ване на оръжие или каквото 
и са било участие”, поясни 
Гуцанов.

метежът на пригожин
трая един ден

Снимкибта

българия 
загуби от куба 
в лигата 
на нациите

вкадър

В международния ден на моряка доброволци направиха демонстрация по оказване на помощ на хора, 
бедстващи на море. Тя се проведе в района на морската гара във Варна. В демонстрацията 
се включиха и водолази от клуб „Приятели на морето” в крайморския град

„ТрябвадастоимдалечотконфликтавУкрайна
идасесъобразявамесбългарскиянационаленинтерес”,
заявиорганизационниятсекретарнаБСПБориславГуцанов

Стр. 2 и 7

стоян 
караиванов
стана „музикант
на годината 2022”
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Обява

ПОКаНа
Управителният съвет на Сдружение с нестопанска

цел “ТИШИНА” свиква Общо събрание на сдружението на
06.07.2023 г. в офиса на сдружението в град София на ул.
„ЙорданЙовков“№13от13:00часаприследниядневенред:

1.ПриеманенаГодишнияфинансовияотчетнасдруже-
ниетоза2022година.

2.Приеманенадокладзадейносттанасдружениетоза
2022година.

3.Приеманебюджетанасдружениетоза2023година.
4.Обсъжданеиприеманенарешениезаизменениена

УставанасдружениетоотносноброяначленоветенаУпра-
вителниясъветот7на5души.

5.ОсвобождаваненачленоветенаУСАнна-МарияЛа-
леваиПетяКолевапотяхнамолба.

6.Приеманенановичленовенасдружението.
7.Разни.

ПРЕДСЕДаТЕЛНаУС:
Марияатанасова

След последните събития 
в Русия е сигурно, че България 
трябва да стои далеч от конфли-
кта с Украйна, заяви депутатът 
от “БСп за България” Борислав 
Гуцанов в тв ефир. Той е кате-
горичен, че когато се говори за 
война, която е само на 250 км от 
нас, трябва да се мисли за бъл-
гарския национален интерес. 

“на евроатлантиците у нас, 
макар, че не съм сигурен дали 
са евроатлантици или “ястреби”, 
които искат да се харесат на ня-
кого, в това число и опасния за 
България министър Тодор Тага-
рев бих казал: В САЩ трима от 
четиримата кандидати за прези-
дент говорят за мирно разреша-
ване на конфликта в Украйна”, 
съобщи Гуцанов.

В БСп оставаме категорич-
ни - единственият път са мир-
ните преговори, а не даване на 
оръжие или каквото и са било 
участие, поясни той.

Гуцанов припомни, че со-
циалистите са били против То-
дор Тагарев да бъде министър 
на отбраната още преди година 
и няколко месеца, когато беше 
предложен от кирил петков в 
редовния кабинет. Това не се 
случи, защото БСп тогава бяхме 
гарантът за това да не се изнася 
оръжие и България стои далеч 
от конфликта в Украйна, комен-
тира Гуцанов.

“Затова от БСп излязохме с 
декларация срещу военния ми-
нистър Тагарев и решението на 
кабинета “денков-Габриел” да 

участваме в поредната иници-
атива на европа, странно наре-
чена “Инициатива за мир”. Зад 
това добро заглавие обаче стои 
предоставянето на един милион 
снаряда на Украйна. каква е тази 
шизофренна връзка да даваш 
снаряди и да казваш, че работиш 
за мир”, възмути се Гуцанов.

Той сподели твърдата пози-
ция на БСп и срещу още едно 
решение на кабинета - започ-
ването, без съгласуване с на-
родното събрание, на поредния 
пакет помощи за Украйна на 
стойност 55 млрд долара. “Това 
ще рече всеки от нас да дава за 
годината по една сума от близо 
27 евро. ние толкова ли станах-
ме богати?”, попита риторично 
Гуцанов.

“БСп има ясна и принципна 
политика, независимо кой уп-
равлява - служебният кабинет 
на Радев, ГеРБ или това прави-
телство на войната и омертата. 
ние отстояваме операция “Чис-
ти ръце”. не може 34 години 
всички да са наясно, че се краде, 
всички да са наясно, че няма 
български гражданин, който да 
не е ощетен и да продължава да 
няма справедливост”, категори-
чен е Гуцанов.

Той даде примери с договор 
от последната година на упра-
влението на Бойко Борисов за 7,8 
млрд лв. без търг и конкурс. “Из-
несохме данни за договор, склю-
чен от служебния кабинет на Ру-
мен Радев с турската компания 
“Боташ”. очертава се една афера 

за близо 2 млрд долара загуби. 
И не е виновна турската компа-
ния, а служебното правителство, 
който носи отговорността. по 
същия начин казахме какво се 
е случило в министерството на 
крум Зарков. казахме, че това, 
което направиха “промяната” с 
газовите доставки е безумие за 
България. И не ние - френският 
финансов министър потвърди, 
че доставките на американски 
газ за европа са 4 пъти по скъпи 
от руските”, посочи Гуцанов.

Междувременно от Външно 
министрество призоваха  бъл-
гарските граждани да избягват 
пътувания в Русия заради ин-
формация за военно напрежение 
в района на Ростов и риск от без-
редици в страната. 

С компютър, включително лаптоп, разполагат 53,2% от 
домовете в градовете и 25,4% в селата у нас, сочат данните 
на нСИ. В сравние с 2021 година вместо да се увеличават, 
домовете с дигитални устойства намаляват. преди 2 години 
те са били 56,3%. 

В селата делът на хората с компютър се увеличават спря-
мо 2011 г. Тогава с такива са разполагали само 40% от обита-
ваните жилища общо за страната, а сега този дял е 46,1%.

Мобилни устройства - таблет или смартфон, ползват  
68,2% от обитаваните жилища в градовете и 50,5% от тези 
в селата. Това на практика означава, че около една трета от 
семействата в градовете не ползват смартфон или таблет, а 
в “дигитален детокс” са и половината от живеещите на село. 
Всеки десети все още ползва стационарен телефон.

Фиксиран достъп до интернет има в 50,9% от обитаваните 
жилища, а мобилен достъп до интернет -  в 52,2%. през 2011 
г. интернет са имали 43,9% от домовете. кабелна телевизия 
има в 55,6% от обитаваните жилища, а сателитна - в 22,5%.

пътна полиция залови само за ден 31 пияни и 10 
дрогирани шофьори.

общо 8844 моторни превозни средства са прове-
рени при специализираната полицейска операция за 
спазване на Закона за движението по пътищата.

Извършен е контрол на 11 707 водачи и пътници. 
Съставени са 2428 фиша и 670 акта.

Акцията е насочена към недопускане на упра-
вление от водачи, употребили алкохол, наркотични 
вещества и/или техни аналози, както и управление 
на МпС от неправоспособни шофьори.

от обобщените данни по метода “линеен кон-
трол” са проверени 1735 МпС и 2118 водачи и път-
ници. За констатирани нарушения са съставени 421 
фиша и 135 акта за установяване на административ-
но нарушение. Установени са двама водачи, шофи-
рали след употреба на алкохол от 0,5 до 1,2 промила, 
и един - с над 1,2 промила.

Едва в половината домове 
у нас имат компютър

КАТ залови за ден 31 
пияни и 10 дрогирани 

БориславГуцанов:

България трябва да стои далеч от
конфликта между Русия и Украйна
Единствениятпътсамирнитепреговори,анедаваненаоръжие
иликаквотоисабилоучастие,категориченедепутатътот„БСПзаБългария"

отново е усложнена обстановката 
в Северозападна Блъгария след про-
ливния дъжд в събота срещу неделя. 
Има нведнине къщи и бедстващи хора. 
на места е обявено частично бедстве-
но положение

получени над 46 сигнала за произ-
шествия, свързани с динамичната ме-
теорологична обстановка на територи-
ята на София-град, иобластите Враца 
и Монтана. Съобщенията са предимно 
за наводнени мазета, приземни етажи 
на къщи, както и за паднали дървета и 
клони. няма данни за застрашени или 
пострадали хора. 

В Монтанско са получени 25 сиг-
нала. Водолазен екип с моторна лод-
ка са евакуирали 7 души от овцефер-
ма в кв. “кошарник”. Извършени са 
5 отводнявания и е отстранено едно 
паднало дърво. най-пострадали са 
кварталите “Мала кутловица” и “Из-
грев“. проблем е имало и в селата 
Студено буче и доктор Йосифово. 
В община Георги дамяново се чис-
тят улици от наноси. почистване на 
калните наноси се извършва в селата 

СнимкаФЕйСБук

Подлезът на бул. “България” е с разместени плочки и разбити съоръжения

Чемиш и камена Рикса.
обявено е частично бедствено по-

ложение във врачанските села осен и 
Галатин, които се намират в община 
криводол. Там има около 20 наводне-
ни къщи, някои хора са били изнасяни 
на ръце от домовете си през нощта.

Има и наводнени къщи и в село 
Ракево, където при предишното бед-
ствие под вода бяха училището и дет-
ската градина.

За София-град са получени 11 оп-
лаквания за отводняване и паднали 
дървета. Те са били на територията 
на районите “нови Искър” и “крас-
но село”. по сигналите са работили 
5 противопожарни автомобила с 15 
служители. След пороят подлезът на 
булевардите “България” и “Гоце дел-
чев” е в окаяно състояние. Водата е 
избила през плочките и е причинила 
наводнение.

За област Враца са получени 10 
сигнала. на терен са работили 3 про-
тивопожарни автомобила с  10 слу-
жители.

С цел превенция, аварийните екипи 
извършват обходи на терен. Следи се 
състоянието на реките и язовирите на 
територията на Столична община. Ре-
ките са в коритата си, няма опасност 
от разливи. контролирано се изпускат 
общински язовири.

Отново потопени къщи в Северозапада, 
дъждът съсипа ключов подлез в София
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бСп няма да подкрепи бюджета 
за 2023 година, заяви лидерът на бСп 
корнелия нинова в тв ефир. по думите 
й той е антисоциален и замразява дохо-
дите на българите. Между първо и вто-
ро четене социалистите ще внесат свои 
предложения във финансовия план, 
свързани със социалните плащания.

“през последните 10 дни, факти-
те показват наличието на две прави-
телства. едно официално от пп-дб и 
герб-СдС, чиито предложения и про-
грама не виждат бял свят. и второто в 
парламента - плаващо мнозинство меж-
ду герб, дпС и с помощта на “Възраж-
дане”. Трите партии са “златния пръст”, 
които взимат важните решения и ги 
прокарват с техните гласове. Това е ре-
алното управление - герб, дпС и “Въз-
раждане”. другото е просто профрома”, 

коментира нинова. 
Според нея връзката между поведе-

нието на борисов и отстраняването на 
иван гешев е видима. “докато течеше 
целия спор около отстраняването на 
главния прокурор, лидерът на герб не 
идваше на работа. Сега го виждате - в 
добро настроение, като няма да му пад-
не имунитета и няма да носи отговор-
ност за “барселонагейт” и чекмедже-
тата”. потвърди се, че властта маха и 
назначава главни прокурори”, поясни 
нинова.

“опасявам се, че съдебната реформа 
приключи. Защото целта на тези про-
мени явно беше свалянето на гешев, 
избирането на Сарафов. Целта беше да 
се спаси имунитета на борисов. една от 
причините да се състави тази безприн-
ципна коалиция е страха от наказател-

но преследване”, смята нинова. За нея 
държавата е заложник на спасяването 
на борисов и на имунитета му, а от дру-
гата страна - заложник на лакомията за 
власт на пп-дб.

не мисля, че те имат някаква идея за 
управление, за някаква модернизация 
на страната, някаква идея за реформи, 
някаква идея за проевропейски път, ка-
тегорична е нинова. . Тя прогнозира, че 
пп-дб са в ситуация, че нито могат да 
продължат да управляват, защото герб, 
дпС и “Възраждане” ги държат в пар-
ламента и взимат решения обратни на 
техните, нито могат и да се самосвалят 
вече.  дори и да подадат оставки, ако 
герб, дпС и “Възраждане” гласуват 
против, правителството ще остане. 

“бСп прекрати преговорите с бо-
рисов, защото сме разумни хора и се 

движим в политиката с грижа за хората, 
а не постове за нас. Щяхме да сме смо-
киновия лист, резервната гума на троти-
нетката, както сега са пп-дб, те щяха 
да си правят каквото си искат, а ние 
да сме “легитимното правителство”, 
каза нинова. “Мислите ли, че едно та-
кова правителство щеше да позволи 
да спрем оръжията, да спрем джендър 
идеологията, да преизчислим пенсиите, 
да вдигнем минималната заплата? не. 
Щяхме да стоим там като пионки, а те 
зад гърба ни с плаващите мнозинства да 
взимат решенията”, обобщи тя.

“онзи ден бях на изслушване на до-
клад на данС и там стана дума за оръ-
жията за Украйна. попитахме дали след 
проверките са установили дали е из-
несено оръжие за Украйна. отговорът 
беше категорично не”, твърди нинова.

Зам.- председателите на 
пг “бСп за българия” геор-
ги Свиленски и ирена ана-
стасова и председателят на 
баС евгений белий участ-
ваха в празника на община 
ковачевци и се преклониха 
пред делото на георги ди-
митров по случай 141 годи-
ни от рождението му. 

ирена анастасова поз-
драви жителите на община-
та от името на председателя 
на бСп корнелия нинова и 
пожела здраве, сили и бла-
годенствие на всички граж-

дани на ковачевци.
председателят на баС 

изтъкна,че делото на ге-
орги димитров като водач 
на световната антифашист-
ка съпротива е безсмъртно 
и ще се помни винаги от 
всички социалисти и анти-
фашисти.

народните представите-
ли се срещнаха с кмета на 
общината Васил Станими-
ров, разговаряха с много 
жители на региона и под-
крепиха благотворителната 
акция “Живот за никола”.

  �
Юлия ИВАНОВА

напрежението и раз-
правиите между пп-дб и 
герб-СдС продължават 
да се изострят. В петък 
десните поставиха искане 
към герберите да изпълнят 
седем техни условия, ако 
искат да се запази общият 
кабинет “денков-габри-
ел”. и заплашиха партньо-
рите си, че ако те не бъдат 
изпълнени, ще поискат 
оставката на собствения 
си кабинет. гаранциите 
включват създаване на 
общ борд, който да реша-
ва за назначенията в регу-
латорите, да се спазва вече 
одобрената обща законо-
дателна програма, да бъде 
разработена пътна карта 
за съдебната и конститу-
ционната реформа, рефор-
ма в службите, съгласуван 
закон за антикорупцион-
ната комисия, преработка 
на ик и обща позиция за 

законността на референ-
дума на “Възраждане”.

В събота лидерът на 
герб-СдС бойко борисов 
даде да се разбере, че ще 
поеме ангажименти, само 
ако са записани в коали-
ционно споразумение. от 
обаче пп-дб категорично 
са против, защото отказват 
да признаят, че с герберите 
са фактически в коалиция.

пред актива на герб 
в дълга и протяжна реч с 
неприкрита ярост обясня-
ваше, че нищо в страната 
не е направено, откакто 
партията му изпаднала от 
властта. Той се ядоса, че 
пп-дб, които управляват 
с неговата парламентарна 
подкрепа, иска да присвои 
всички важни държавни 
постове.

“аз с моя опит, Мария, 
го разбирам, че те вече 
разбраха, че както се ра-
боти в европа, така трябва 
да се работи и в българия. 
Става чрез коалиция. по-
дписан документ”, обърна 

се борисов към присъства-
щата на сбирката Мария 
габриел. “имаме една де-
кларация на Мария и ден-
ков и я следваме. Те си на-
значиха министрите Ц да, 
съгласуват ги с Мария, но 
ги назначават те. За зам.-
министрите не ни питат, 
назначиха си ги. Хими-
калът е у денков. надолу 
поголовно подменят всич-
ко, без това да е никъде 
описано в декларацията, 
а ми поставят седем нови 
условия. Защо?”, занареж-
да борисов. и отсече: “Ся-
даме и правим коалицион-
но споразумение, каквото 
има в германия - 100, 200, 
300 страници, а другото е 
сърдитко петко. и аз съм 
сърдит!”

по-късно шефката на 
пг на герб-СдС десис-
лава атанасова обяви, че 
днес коалицията ще пуб-
ликува своите предло-
жения за промени в кон-
ституцията в частта й за 
съдебната власт. 

на 79-годишна възраст след 
продължително боледуване почи-
на любомир коларов - български 
журналист и общественик, главен 
редактор в бнТ. депутат в 37-ото 
народно събрание, председател и на 
комитета по пощи и далекосъобще-
ния, съобщи бнТ.

любомир коларов е роден на 
25 юни 1943 г. в бургас. Завършва 
специалност “Телевизионна и радио 
журналистика” в Московския дър-
жавен университет “М. В. ломоно-
сов”.

от 1968 г. работи като репортер, 
редактор и коментатор на българ-
ската телевизия, а от 1971 до 1977 г. 
е бил неин кореспондент в Москва. 
бил е зам. главен редактор на глав-
на редакция “информация”, а през 
1982 до 1991 г. - главен редактор 
на редакция “Светът в действие” в 
бнТ. през 1991-1994 г. работи като 
главен редактор на всекидневника 
“Вечерни новини”. 

коларов е сред създателите на те-
левизия бСТВ. Заедно с неуморния 

колектив на телевизията създадоха 
интересна и алтернативна програма 
с интересни предавания, в които зву-
чаха аргументирани опозиционни на 
властта мнения. 

За определен период от време 
любомир коларов беше член на ръ-
ководството на бСп.

Фондът на бнТ пази над 100 не-
гови документално-публицистични 
филма и авторски предавания. ко-
ларов бе и председател на фондация 
“героите на българия”, построила 
през 2008 г. паметника на български-
те опълченци 1877-1878 г., а в чест 
на 135 години от освобождението 
издигнала паметник на освободите-
ля на София генерал гурко. 

Екипът на ДУМА и БСТВ 
скърби за изявеният журналист, 
общественик и колега, и изказва 
дълбоки съболезнования на близ-

ките на Любомир Коларов!

Борисов се развика на ПП-ДБ, 
поиска официална коалиция

БСП няма да подкрепи бюджета, 
защото е  антисоциален
СъдебнатареформаприключисуволнениетонаИванГешев,заявиКорнелияНинова

Социалистите почетоха 141 години от рождението на Георги Димитров

INMEMORIAM

Любомир Коларов  
(1943 - 2023)
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Обява

ОбЩИНСКИСЪвЕТ-КОваЧЕвЦИ,ОбЛаСТПЕРНИК
с.Ковачевци-2450,тел.0885737417

РЕШЕНИЕ
№419/30.05.2023г.,Протокол№34

Наоснованиечл.21,ал.1,т.8ичл.27,ал.4иал.5отЗМСМА,чл.
5,ал.3ичл.12,ал.2отНАПСПО,чл.6,ал.1отНЗИПЛ,заявилиинте-
ресзаучастиевприватизацияпоЗПСК,изадокументитеисведенията,
представляващислужебнатайна,чл.3,ал.3,т.2,предл.3,чл.31,ал.1
отЗПСКичл.5отНТК,въввръзкасчл.32,ал.3,предл.2,т.1отЗПСК
ичл.3,ал.1,т.1въввр.счл.2,ал.1,т.6,пред.1отНТКичл.4,ал.4от
ЗПСК,ипримотиви,изложенивдокладназаписка,Общинскиятсъвет-
Ковачевци,взеследноторешение:

1.Приемаанализнаправнотосъстояниеиприватизационнаоцен-
каиутвърждаваинформационенмеморандумнаследнияобект:сграда
кантар със ЗП 30,3 кв.м, находящ се в с. Косача, община Ковачевци,
УПИVIкв.3.

2.Приемарешениезаприватизациянаследниятобект:сградакан-
тарсъсЗП30,3кв.м,находящсевс.Косача,общинаКовачевци,УПИ
VIкв.3,съгласноаОС№724/2020г.,надлежновписанвСВгр.Радомир.

3.Определяметодзаизвършваненаприватизациянаобекта-публи-
чентъргсявнонаддаване.

4.Определяначалнатръжнацена:4017(четирихилядииседемнаде-
сет)лева.СуматанесеоблагасДДС.

5.Определястъпкананаддаване: 10настоотначалната тръжна
цена.

6. Определя размер на депозита: 50 на сто от началната тръж-
на цена. Краен срок за внасяне на депозита - до 16:00 часа на 16-я
ден от датата на обнародване на решението в „ДВ”. Депозитът може
да бъде преведен по сметка: ИА БАНК АД, клон Радомир, IBAN сметка
BG28IABG74783300575900,BICкоднабанката IABGBGSF,иливнесенв
касатанаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник-
всекиработенденот9:00до16:00часавпосоченияпо-горесрок.

7. Утвърждава тръжната документация за провеждане на публичен
търгсявнонаддаване,съссъдържаниесъгласночл.9отНТК.Документа-
циятасезакупуваотделоводствотонаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,
общ.Ковачевци,обл.Перник,всекиработенденот9:00до16:00часа.
Цена: 300 (триста) лева без ДДС, преведена по сметка: ИА БАНК АД,
клонРадомир,IBANсметкаBG57IABG74788400576000,BICкоднабанката
IABGBGSF,кодзавидплащане447000,иливнесенавкасатанаОбщина
Ковачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник.Срокзазакупува-
ненатръжнатадокументация–до16:00часана15-яденотдататана

обнародванетонарешениетов„ДВ”.Предипредоставянетойсеподписва
декларацияпочл.11,ал.1иал.2отНЗИПЛ,заявилиинтересзаучастиев
приватизациятапоЗПСК,изадокументитеисведенията,представляващи
служебнатайна-личнооткандидата.

8.Срокзаподаваненапредложениязаучастиевтърга-предложени-
ятасеподаватвделоводствотонаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,общ.
Ковачевци, обл.Перник, личноот кандидатаиличрезпълномощниквъз
основанаизричнописменопълномощноснотариалноудостоверенподпис,
всекиработенденот9:00до16:30часа.Краенсрок-до16:00часана16-я
денотдататанаобнародванетонарешениетов„ДВ”.

9.Срокзаизвършваненаоглединаобектанатърга-всекиработен
денот9:00до16:30часа,следзакупуваненатръжнадокументацияипред-
ставяненаудостоверениезаправонаизвършваненаоглед,издаденоот
ОбщинаКовачевци.Краенсрок:до14:00часана16-яденотдататана
обнародванетонарешениетов„ДВ”.

10.Място,дениначаленчаснапровежданетонатърга-ОбщинаКо-
вачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник,2етаж,заседателна
зала№2,от11:00часа,на17-яденотдататанаобнародванетонареше-
ниетов„ДВ”.

11. Предварителни квалификационни изисквания към участниците в
търгазаобекта-нямапоставенитакиваизисквания.

12.Решениетодасеобнародвав„Държавенвестник”идасепублику-
ванай-малковдвацентралниежедневника.(т.1-11)

13.Назначавакомисиязаорганизациятаипровежданетонапублич-
ния търг сявнонаддаванев състав:1.ЛюбомирЦветков– зам.-кметна
Община Ковачевци – председател, и членове: 2. Миряна Стефанова -
юрисконсулт;3.ВеселаБорисова-ст.специалист„Общинскасобственост”,
4.ХристоБулев-ст.счетоводител,5.НиколайЖотев-ст.специалист„Стро-
ителенконтролиТСУ”.

Резервничленове:1.ГабриелаЙорданова-ст.специалист„Проек-
тииекология”,2.МиленаЗдравкова-директорнаДирекция„ФСД”игл.
счетоводител.

14.ВъзлаганаВасилСтанимиров–кметнаОбщинаКовачевци,да
предприемепоследващитесевзаконадействиявъввръзкасизпълнение
нарешението,дапостановирешениезаопределяненаспечелилиятърга
участникобектаисключидоговорзаприватизационнапродажбасъссъот-
ветнияучастник.

България е трета в света по консумация на хляб
Турция, Сърбия и 

България заемат челни-
те три места в света по 
най-голяма консумация 
на хляб, съобщават тур-
ски медии, позовавайки 
се на статистически дан-
ни. Годишно в Турция 
на глава от населението 

се потребява 199,6 кг 
хляб, в Сърбия 135 кг, а 
в България 131,1 кг. Ук-
райна и кипър допълват 
списъка на петте воде-
щи страни по консума-
ция на хляб съответно с 
88 кг, 74 кг и 72 кг го-
дишно на човек.

Значително по-ниска 
е консумацията в други 
страни от европа. Герма-
ния, например, консуми-
ра по 57 кг хляб годишно 
на човек, Франция - 50 кг, 
Испания - 46 кг, Италия - 
44 кг, Великобритания - 
37 кг. В СаЩ се изяждат 

по 17 кг хляб годишно на 
глава от населението, по-
казва цитираната статис-
тика на Little Ranking.  

С най-ниско потреб-
ление на хляб в света е 
Индия - 1,75 кг, следва-
на от нигерия - 2,26 кг и 
Бразилия - 2,88 кг.

90 % от търговците на 
бързи кредити мамят

КЗП:

БНБотчитарекордноувеличение
нажилищнитезаеми

Земеделският 
министър не очаква 
по-евтини храни

министърът на земеделието и храните кирил 
Вътев каза от парламентарната трибуна, че проду-
ктите ще продължават да поскъпват, защото има 
обективни причини за това. 

“по данни на нСИ през 2022 г. цените на стоки-
те и услугите в селското стопанство са нараснали с 
35,2 на сто в сравнение с 2021 г. минералните то-
рове са поскъпнали със 108,2 процента, препарати-
те за растителна защита - с 38,9 процента, фуражи-
те - с 29,1 процента, а електроенергията и горивата 
- с 28,9 процента. Това са обективните фактори за 
повишението на цените”, посочи той по време на 
парламентарния контрол.

Той цитира още данни, според които производ-
ството на сурово мляко през 2021 г. е намаляло с 
29,5 процента в сравнение с 2011 г. постъпилото 
за преработка мляко в периода 2011-2021 г. обаче 
е нараснало с 24,9 процента, достигайки 703 140 
000 литра. 

“В резултат на увеличената млечна суровина в 
млекопреработвателните предприятия произведе-
ните през 2021 г. млечни продукти бележат ръст 
между 11,4 и 137,7 процента спрямо 2011 г.”, каза 
Вътев.

министърът съобщи, че според статистиката в 
периода 2010-2021 г. общият брой на стопанствата 
за отглеждане на селскостопански животни нама-
лява - за едри преживни животни от 150 947 през 
2010 г. на 40 344 през 2021 г., а за дребни преживни 
животни - от 195 825 през 2010 г. на 41 683 през 
2021 г.

След проверките ни 
установихме, че в 90% 
от случаите търговците 
на бързи кредити из-
ползват нелоялни тър-
говски практики, като 
събират повече пари от 
това, което им е дължи-
мо от потребителите. 
Това заяви пред Стоил 
алипиев, председате-
ля на комисията за за-
щита на потребителите 
(кЗп). 

“ние сме наясно, че 
това е сектор, който е 
в подем, а когато един 
сектор е в подем, регула-
циите няма как да след-
ват интензитета на ико-
номическите отношения 
между потребителите 
и търговците, и респек-

тивно - последиците от 
това. Именно подобни 
ситуации на подем во-
дят до натрупване на 
множество нелоялни 
търговски практики, 
които изкривяват целия 
пазар”, посочи той.

комисията е направ-
ла преглед на общите 
условия  при отпускане-
то на бързи кредити е и 
открила много клаузи, 
които не поставят по-
требителя в равноправ-
но положение.

“небанковото кре-
дитиране е нещо съвсем 
различно от това, което 
представят банките като 
продукт. небанковото 
кредитиране е насочено 
към потребители, кои-

то са особено уязвима 
група. Това обичайно 
са хора, които взимат 
кредит при условията 
на крайна нужда - било 
то за покриване на неот-
ложни разходи, дори и 
за здраве. Става дума за 
хора, които нямат дос-
тъп до по-евтиния бан-
ков финансов продукт”, 
каза той.

“когато става въ-
прос за небанково кре-
дитиране, би следвало 
потребителят да взима 
по-информирано реше-
ние, защото обикновено 
то се взима в изключи-
телно кратки срокове”, 
твърди алипиев.

В същото време от 
БнБ отчетоха рекордно 

нарастване на жилищ-
ните заеми. В края на 
месец май общият раз-
мер на отпуснатите от 
банките кредити за по-
купка на къщи и апар-
таменти достига 17,5 
млрд. лв., обявиха от 
БнБ. Това представля-
ва увеличение с рекорд-
ните 2,646 млрд. лв. за 
година, или със 17,8%. 
основната причина за 
това са все още сравни-
телно ниските лихви.  
потребителските кре-

дити за домакинствата 
нарастват с 11,6% за 
година и достигат 15,76 
млрд. лв. Голяма част 
от тези заеми също са 
свързани с имоти - за 
ремонти в дома или за 
покупка на обзавежда-
не. Ръстът на потреби-
телските заеми е доста 
по-малък от увеличени-
ето на ипотечните. За 
година потребителски-
те кредити са нарасна-
ли с 1,64 млрд. лв., или 
с 1 млрд. лв. по-малко 

отколкото е ръстът при 
ипотеките.

домакинствата взи-
мат доста повече заеми 
от фирмите. За година 
кредитите за домакин-
ствата са нараснали с 
14,3%, или общо с 4,36 
млрд. лв. и в края на май 
достигат 34,9 млрд. лв. 
Същевременно креди-
тите за бизнеса нара-
стват с 8,3%, или с 3,23 
млрд. лв., като общият 
им размер достига 42 
млрд. лв.
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Финансовият министър асен 
Василев търси още над 1 мили-
ард лева печалба от Българския 
енергиен холдинг - БеХ, която 
да бъде внесена като дивидент 
за държавата. Той е поискал в 
писмо до министъра на енер-
гетиката Румен Радев да бъде 
спрян одобрения от служебния 
министър годишен финансов от-
чет на холдинга за 2022 г. и да 
бъде изтотвен нов, със значител-
но по-висока печалба. 

кабинетът на извънредно 
заседание в края на миналата 
седмица реши държавните дру-
жества да внесат като дивидент 
в хазната цялата си печалба за 

2022 г., а не само 50%. от това 
се очакват 780 млн. лв. допъл-
нително приходи - една от мер-
ките за запушване на дупката в 
бюджета. по-голямата част от 
тази сума ще дойде от енергий-
ния холдинг. Там са занижили 
печалбата си с близо 1 млрд. лв. 
през февруари тази година хол-
дингът е публикувал публичен 
отчет с 1,588 млрд. лв. печалба, 
а два месеца по-късно, когато 
се е заговорило, че размерът на 

дивидента за държавата може да 
се увеличи, публикува нов отчет 
с 640 млн. лв. печалба, обясни 
Василев.

още преди дни той е разпо-
редил на агенцията за държавен 
финансов контрол да започне 
проверка, а нап са се самосе-
зирали за проверка дали няма 
укриване на данъци. 

Този счетоводен срив бил 
обяснен от БеХ с отписване на 
вземания - дадени кредити на 

дъщерни дружества на холдин-
га, които са несъбираеми. 

“За тези два месеца - от фев-
руари до април - БеХ е открил, 
че неговите дъщерни дружества 
няма да може да върнат заеми 
за 780 млн. лв. ако се установи, 
че могат, значи БеХ отчита не-
реална счетоводна загуба”, каза 
Василев.

общо 1,588 млрд. лв. е сума-
та, която очаква правителството 
да бъде преведена от БеХ като 
дивидент. до момента холдин-
гът е внесъл 291 млн. лв. диви-
дент за 2022 г. според сега дейст-
ващото законодателство, което 
предвижда  50% отчисление от 
печалбата. Срокът за превежда-
не на дивидентите се удължава 
от 15 май до 30 юни.

правителственото решение  
веднага предизвика критики, че 
финансовият министър се раз-
порежда на колегата си Румен 
Радев какво да прави с подопеч-
ното му дружество и че притис-

ка БеХ коригира финансовия си 
отчет в угода за по-висок диви-
дент за държавата.

Бившият енергиен министър 
и депутат от ГеРБ делян добрев, 
който  е партньор в управление-
то, написа в пост във Фейсбук: 

“опитва ли се пп-дБ да фа-
лират БеХ? или умишлено да 
декапитализират енергетиката, 
за да я продадат на безценица?” 

Според добрев, ако БеХ 
изпълни решението на мС да 
изплати 1 588 375 000 лева ди-
видент, след като се извади тази 
сума заедно с резервите и акци-
онерния капитал от капитала на 
дружеството, той ще стане отри-
цателна величина с близо 1 млрд 
лева на минус. 

“при това положение БеХ 
трябва да бъде обявен в несъс-
тоятелност”, написа добрев. 
Според него се създава риск 
за предсрочна изискуемост на 
две облигации на БеХ за 1,2 
млрд. евро.

България продължава да печели позиции на светов-
ния пазар. За последните 5 години пък експортът расте 
средногодишно с 11% при 7% в световен мащаб. Това 
показва анализ на Българската стопанска камара. от него 
се вижда, че групите стоки с най-голям износ са енер-
гоносители (горива и електроенергия), електротехника и 
електроника, мед и изделия от мед, машини и апарати. 
Те формират над една трета от експорта.

Зради ръста от 147% за една година, енергоносите-
лите успяват да се изкачат на първа позиция. най-голям 
принос има износът на горива за Украйна - 892 млн. до-
лара, но и за египет, Турция и Гибралтар, за където се 
изнасят горива за повече от 400 млн. долара. от анализа 
са изключени доставките на стоки за отбраната, тъй като 
България третира тази информация като конфиденциал-
на и не подава данни, сочат авторите на анализа. на база 
огледални данни, през 2021 г. България е изнесла стоки 
за отбраната най-малко за 1,5 млрд. долара. 

износът на зърно заема пета позиция, като водещите 
продукти в тази група са пшеницата - с ръст 15% сред-
ногодишно без ръст в количество, и царевицата - ръст от 
4% в стойност и спад в количество 11% средно за 5-го-
дишния период.

България държи и 36,7% от световния износ на па-
тешки черен дроб, 26% от износа на замразено патешко 
месо и 18% от износа на прясно патешко месо, макар и 
не големи обеми - сумарно за около 150 млн. долара.

Започват извънредни проверки в обектите за произ-
водството и търговията със сладолед от днес, съобщиха от 
Българската агенция по безопасност на храните (БаБХ). 
Те са свързани с започването на активния летен сезон. ин-
спекциите в предприятията ще продължат до 14 юли, а в 
места за предлагане на сладолед без предварително опако-
ване до крайния потребител - колички, щандове на откри-
то, подвижни обекти и друг - през целия летен сезон.

обект на контрол ще бъдат спазването на изискванията 
на технологичната документация за производство на сладо-

лед, входящ контрол на суровини и материали, използване 
на влаганите добавки и етикетирането на готовия продукт. 

В места за предлагане на сладолед без предварително 
опаковане се следи за задължителното предоставяне на 
данни за наличието на вещества или продукти, причиня-
ващи алергии и непоносимост. 

проверки се правят и за това дали приборът за раз-
сипване на сладолед е отделен за за всеки вид и дали се 
съхранява при условия, недопускащи вторичното му за-
мърсяване, уточняват от агенцията.

Прибират 100% от печалбата  
на държавните фирми
Управляващите
сескараха
запаритена
Българския
енергиенхолдинг

Започват извънредни проверки на сладоледа

Износът расте 
с 11 % годишно

Обява

ОбЩИНСКИСЪвЕТ-КОваЧЕвЦИ,ОбЛаСТПЕРНИК
с.Ковачевци-2450,тел.0885737417

РЕШЕНИЕ
№420/30.05.2023г.,Протокол№34

Наоснованиечл.21,ал.1,т.8ичл.27,ал.4иал.5отЗМСМА,
чл.5,ал.3ичл.12,ал.2отНАПСПО,чл.6,ал.1отНЗИПЛ,заявили
интересзаучастиевприватизацияпоЗПСК,изадокументитеисве-
денията,представляващислужебнатайна,чл.3,ал.3,т.2,предл.3,
чл.31,ал.1отЗПСКичл.5отНТК,въввръзкасчл.32,ал.3,предл.2,
т.1отЗПСКичл.3,ал.1,т.1въввр.счл.2,ал.1,т.6,пред.1отНТК
ичл.4,ал.4отЗПСК,ипримотиви,изложенивдокладназаписка,
Общинскиятсъвет-Ковачевци,взеследноторешение:

1.Приемаанализнаправнотосъстояниеиприватизационнаоцен-
каиутвърждаваинформационенмеморандумнаследнияобект:баня
съсзастроенаплощ34кв.м,находящсевУПИ III,кв.3вс.Косача,
общинаКовачевци.

2.Приемарешениезаприватизациянаследнияобект:банясъс
застроенаплощ34кв.м,находящсевУПИ III,кв.3вс.Косача,
общинаКовачевци–частнаобщинскасобственост,съгласноактза
частнаобщинскасобственост№810/2023г.,вписанвСВкъмРРС.

3. Определя метод за извършваненаприватизация на обекта –
публичентъргсявнонаддаване.

4. Определя начална тръжна цена: 2210 (две хиляди двеста и
десет)левасДДС.СуматанесеоблагасДДС.

5.Определястъпкананаддаване:10настоотначалнататръжна
цена.

6.Определяразмернадепозита:50настоотначалнататръж-
на цена. Краен срок за внасяне на депозита - до 16:00 часа на
16-яденотдататанаобнародваненарешениетов„ДВ”.Депозитът
можедабъдепреведенпосметка:ИАБАНКАД,клонРадомир,IBAN
сметка BG28IABG74783300575900, BIC код на банката IABGBGSF,
иливнесенвкасатанаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,общ.Ко-
вачевци, обл. Перник - всеки работен ден от 9:00 до 16:00 часа в
посоченияпо-горесрок.

7.Утвърждаватръжнатадокументациязапровежданенапубличен
търгсявнонаддаване,съссъдържаниесъгласночл.9отНТК.Докумен-
тациятасезакупуваотделоводствотонаОбщинаКовачевци,с.Коваче-
вци,общ.Ковачевци,обл.Перник,всекиработенденот9:00до16:00
часа.Цена:300(триста)левабезДДС,преведенапосметка:ИАБАНК
АД,клонРадомир,IBANсметкаBG57IABG74788400576000,BICкодна
банкатаIABGBGSF,кодзавидплащане447000,иливнесенавкасата
наОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник.Срок

зазакупуваненатръжнатадокументация-до16:00часана15-яденот
дататанаобнародванетонарешениетов„ДВ”.Предипредоставянето
йсеподписвадекларацияпочл.11,ал.1иал.2отНЗИПЛ,заявили
интересзаучастиевприватизациятапоЗПСК,изадокументитеисве-
денията,представляващислужебнатайна-личнооткандидата.

8.Срокзаподаваненапредложениязаучастиевтърга-предложе-
ниятасеподаватвделоводствотонаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,
общ.Ковачевци,обл.Перник,личнооткандидатаиличрезпълномощник
възоснованаизричнописменопълномощноснотариалноудостоверен
подпис,всекиработенденот9:00до16:30часа.Краенсрок-до16:00
часана16-яденотдататанаобнародванетонарешениетов„ДВ”.

9.Срокзаизвършваненаоглединаобектанатърга–всекирабо-
тенденот9:00до16:30часа,следзакупуваненатръжнадокументация
ипредставяненаудостоверениезаправонаизвършваненаоглед,из-
даденоотОбщинаКовачевци.Краенсрок:до14:00часана16-яденот
дататанаобнародванетонарешениетов„ДВ”.

10.Място,дениначаленчаснапровежданетонатърга–Община
Ковачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник,2етаж,заседа-
телназала№2,от10:00часа,на17-яденотдататанаобнародването
нарешениетов„ДВ”.

11.Предварителниквалификационниизискваниякъмучастницитев
търгазаобекта–нямапоставенитакиваизисквания.

12.Решениетодасеобнародвав„Държавенвестник”идасепубли-
куванай-малковдвацентралниежедневника.(т.1-11)

13.Назначавакомисиязаорганизациятаипровежданетонапуб-
личниятъргсявнонаддаваневсъстав:1.ЛюбомирЦветков–зам.-кмет
наОбщинаКовачевци–председател,ичленове:2.МирянаСтефа-
нова – юрисконсулт; 3. Весела Борисова – ст. специалист „Общинска
собственост”,4.ХристоБулев–ст.счетоводител,5.НиколайЖотев–ст.
специалист„СтроителенконтролиТСУ”.

Резервничленове:1.ГабриелаЙорданова–ст.специалист„Про-
ектииекология”,2.МиленаЗдравкова–директорнаДирекция„ФСД”
игл.счетоводител.

14.ВъзлаганаВасилСтанимиров–кметнаОбщинаКовачевци,да
предприемепоследващитесевзаконадействиявъввръзкасизпълне-
ниенарешението,дапостановирешениезаопределяненаспечелилия
търгаучастникобектаисключидоговорзаприватизационнапродажба
съссъответнияучастник.



Свят6
2023

понеделник
26 юни

накратко

Снимкибта

Стела Асанж, съпругата на създателя на “Уикилийкс” Джулиан Асандж изнася реч по време на протест в Лондон. 
Хиляди души се събраха пред британския парламент с искане разследващият журналист, разкрил мръсните тайни 
на Пентагона, незабавно да бъде пуснат на свобода от затвор в покрайнините на столицата.

в Гърция се проведоха 
втори за последния месец 
парламентарни избори с учас-

тието на 26 партии, 4 партий-

ни коалиции и 2 независими 
кандидати. Близо десет мили-

она гърци отидоха на урните 
по цялата страна. Социолози-

те предвиждат победа на дяс-

ноцентристката партия “нова 
демокрация” (нд), водена от 
бившия премиер кириакос 
Мицотакис.

до новия вот се стигна, 
след като не беше съставено 
правителство след  проведе-

ните на 21 май избори, про-

ведени по проста пропорци-

онална избирателна система. 
тогава нд получи 40,79% от 
гласовете (146 места в 300-
местния парламент), което не 
беше достатъчно за съставяне 
на самостоятелен кабинет.

Сега изборите ще се про-

ведат по нова система, бла-

годарение на която водещата 
партия ще получи като бонус 
от 20 до 50 допълнителни 
места в парламента. очаква 
се, че след като вземе бонуса, 
десницата ще получи удобно 
мнозинство от 160-168 ман-

дата. 
очаква се основната опо-

зиционна партия - лявата 

СиРиЗА на бившия премиер 
Алексис Ципрас да получи 
16-18% от гласовете. третата 
по значимост партия - тази на  
социалистите от пАСок, ще 
спечели 10-12%, компартия-

та на Гърция около 6 на сто. 
основната интрига е колко 
малки партии ще преско-

чат прага от 3% за влизане в 
парламента. Шансове имат 
крайнодясната “Гръцка лис-

та”, подкрепената от духо-

венството партия “победа” 
и антисистемната “курс към 
свобода”.  

основната тема на пре-

дизборните дебати в Гърция 

бяха увеличените разходи за 
живот. левите партии насто-

яват за намаляване на ддС, 
особено за основните хра-

нителни продукти, докато 
нд са против подобна идея, 
поставяйки ударение върху 
надбавки и обезщетения за 
гражданите с ниски доходи. 

политиката към киев и 
военната помощ за него не 
бяха обсъждани по време на 
дебатите, тъй като с критич-

ното си отношение към руска-

та военна операция водещите 
партии на практика в южната 
ни съседка на практика не се 
различават помежду си.

Парламентарен 
вот в Гърция
Сноваизбирателнасистемадясната„новадемокрация”
очаквадаполучиудобномнозинствов300-местнияпарламент

партия “За бъдещето на Черна Гора” (ЗБЧГ) обвини аме-

риканския посланик в подгорица джуди Райнке в намеса във 
вътрешните дела в страната и опит да повлияе върху формира-

нето на правителствена коалиция.
в интервю пред местни медии дипломатът заяви, че ЗБЧГ 

“не е партньор на вашингтон” и не споделя неговите ценнос-

ти, с което ,според партията, е дала “указания” към останалите 
парламентарни сили как да формират коалиция. проруската и 
просръбска партия, заела трето място на парламентарния вот 
на 11 юни, обвини Райнке, че е присвоила правото да раздава 
парламентарни мандати. 

от ЗБЧГ смятат за недопустимо как по време на предизбор-

ната кампания западните посолства с намесата си са превърна-

ли Черна гора “в колония”.

Черногорска партия 
обвини САЩ в намеса

полицията в кипър съобщи, че островът е заплашен от се-

риозна мигрантска вълна. от началото на годината в страната 
нелегално са влезли общо над 4700 бежанци и са задържани 21 
трафиканти, като само за последната седмица бреговата охрана 
е спасила повече от 200 души, плаващи в четири лодки.

пристигащите лодки – стари рибарски или надуваеми 
съдове, са в много лошо състояние, плават претоварени с 
хора и са опасни за прекосяване на морето, подчертаха от 
полицията.

президентът на кипър никос Христодулидис също отбе-

ляза засиления поток незаконни мигранти, като подчерта, че 
при справянето с предизвикателството “винаги се движим в 
рамките на защитата на човешкия живот и международното 
право”. 

Кипър изправен пред 
наплив на мигранти

европол разби престъпна 
мрежа, съставена предимно 
от албанци, занимаваща се с 
трафик на кокаин и канабис 
от латинска Америка към 
европа. по време на акци-

ята, проведена в Германия, 

италия и Холандия от над 
600 полицейски служите-

ли, са арестувани 35 души, 
задържани са оръжие и над 
милион евро в брой. 

престъпната мрежа се 
е занимавала също с рекет, 

отвличания и изтезания. За 
последната година и поло-

вина членовете й са внесли 
в европа дрога на пазарна 
цена от над милиард евро. 

Според  европол прес-

тъпниците са разнасяли 

дрогата от страна в страна 
в багажниците на луксозни 
автомобили. те са “изпира-

ли” печалбата, закупувайки 
луксозни ресторанти, както 
и няколко агенции за недви-

жими имоти в Германия. 

Удар по албанската наркомафия в Европа
Мост на река Йелоустоун 
в американския щат Монтана 
се срути при преминаване на товарен 
влак. Властите призоваха местните 
да не пият вода от чешмата, след 
като в реката са изсипани сяра и 
токсични вещества от падналите 
в нея осем вагона

Солун пропищя от глигани
Кметът на източната община 

на Солун Неаполи-Сикиес предупреди 
за бум в популацията на диви прасе-
та в района. Той посочи, че в района 
има около 9000 диви свине, които 
вече създават проблеми с трафика, и 
ако не се вземат мерки “ситуацията 
ще излезе извън контрол”.

Румъния обяви 
жълт код заради жеги

37 градуса достигна температу-
рата в Букурещ. В шест квартала на 
румънската столица бяха разкрити 
центрове за първа помощ за меди-
цински проблеми, свързани с жегите. 
В по-голямата част от страната 
беше обявен първият за тази година 
жълт код за горещо време.

Горски пожар 
избухна в Измир

Горски пожар избухна в района 
на град Бергама в турския окръг Из-
мир. В потушаването на пламъците 
участват противопожарни екипи, 
подпомагани от два хеликоптера, 
два самолета и 10 пожарни коли.

Един загинал при 
самоубийствен 
атентат в Пакистан

Най-малко един полицай е загинал 
и петима са ранени при нападение от 
атентатор самоубиец срещу конвой 
в град Турбат в югозападен Пакис-
тан. Властите твърдят, че ками-
кадзето е било жена. Все още никоя 
терористична организация не е пое-
ла отговорност за нападението.  

Японската армия 
обмисля услугите на Мъск

Японската армия изпитва сате-
литната интернет услуга “Стар-
линк” на милиардера Илон Мъск, 
обмисляйки дали да не приеме тех-
нологията през следващата фискал-
на година. Японските военни вече 
използват комуникационни спът-
ници в геостационарна орбита, но 
“Старлинк” би добавила съзвездие 
от сателити в ниска околоземна 
орбита.

6,4 по Рихтер край Тонга
Земен трус с магнитуд от 6,4 

беше регистриран южно от остров-
ната държава Тонга, разположе-
на в южната част на Тихия океан. 
Епицентърът на труса е бил на 369 
километра югоизточно от столи-
цата Нукуалофа. Няма данни за по-
страдали и разрушения. Не е обявена 
опасност от цунами.
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Частната военна гру-
пировка “вагнер” изпъл-
нява заповедта на своя 
лидер евгений пригожин 
да се изтегли от позиции-
те, заети по време на ме-
тежа й, гласяха послед-
ните новини от Русия.

олигархът евгений 
пригожин обяви спира-
нето на “похода срещу 
Москва”, след като по-
лучи гаранции, че 25-
хилядната му военна му 
структура няма да бъде 
разпусната. той твърде-
ше, че на “вагнеровците” 
им оставали 200 км до 
Москва.

по последни данни 
„вагнер“ започна напус-
ка щаба на южния во-
енен окръг в Ростов на 
дон, който бяха превзели 
в петък вечерта, а събра-
лите се пред щаба жите-
ли на града ги аплодират 
и прегръщат. Бойците 
опаковат снаряжението 
си, качват се по превоз-
ните средства и напускат 
позициите си, предаде 
тАСС. пригожин твър-
деше, че щабът е бил 
превзет без нито един из-
стрел. “вагнер” напускат 
и воронежка област без 
ексцесии, съобщил гу-
бернаторът Александър 
Гусев. 

Метежът на “вагнер” 
започнал, след като по 
думите на предводителя 
му военното министер-
ство искало да разпусне 
компанията, дори поле-
вите лагери на Чвк били 
ударени с артилерия и 
хеликоптери. пригожин 
каза също, че ударите 
станали, докато частите 
на “вагнер” се придвиж-
вали към щаба на юж-
ния фронт в Ростов на 
дон. той бе обявил на 23 
юни, че Чвк предприема 
“марш на справедливост-
та” и има подкрепата на 
целия руски народ.

по-рано пригожин бе 
заявил, че походът не е 
бил насочен срещу вла-
димир путин и властта 
в Русия, а Чвк настоява 
да й бъде предадено ръ-
ководството на Минис-
терството на отбраната, 
което, според пригожин, 
води страната към воен-
но поражение. той от-
давна обвинява военният 
министър Сергей Шойгу 
и началника Генщаба 
валери Герасимов в не-
кадърно водене на опера-
цията в Украйна. 

в съботно обръщение 
към нацията владимир 
путин окачестви дейст-
вията на Чвк “вагнер” 
като удар с нож в гърба, 
въоръжен бунт, преда-
телство и увери, че мер-
ките срещу бунтовни-
ците ще бъдат строги, 
включително присъди до 
20 години затвор. вла-
стите предприеха нака-
зателно производство за 
призиви към въоръжен 
бунт и призова бойците 
на “вагнер” да не изпъл-
няват заповедите на при-
гожин и да го задържат. 
За всеки случай властите 
блокираха магистралите 
за придвижване на “ваг-
нер” с тежка транспорта 
техника и дори с изкопа-
ване на ровове.

действията на Чвк 
предводителя бяха масо-
во осъдени в руските ме-
дии и социалните мрежи. 
преобладаваха мнения-
та, че действията му са 
подтиквани отвън, за да 
се отслабят руските по-
зиции в Украйна, някои 
направо искаха той да 
бъде разстрелян за пре-
дателство. Съобщено бе, 
че киев съсредоточава 
части на морската пехота 
край в Бахмут за настъпа-
телни действия.  

Чеченският лидер 
Рамзан кадиров написа в 

телеграм, че е убеждавал 
пригожин да се откаже 
от бизнес амбициите си и 
да не ги смесва с държав-
ните дела, съобщи тАСС. 
по думите му олигархът 
е бил вбесен от “пореди-
ца от неуспешни бизнес 
сделки, чийто връх е от-
казът на властите в Санкт 
петербург да предоста-
виха на дъщеря му желан 
парцел”. 

Решението на при-
гожин за спиране на 
метежа дойде след по-
средническа намеса на 
беларуския президент 
Александър лукашенко 
по молба на путин. Спо-
ред друга версия главни-
ят преговарящ бил губер-
наторът на тулска област 
Алексей дюмин, за кого-
то прогнозират поста на 
военен министър. 

президентският гово-
рител дмитрий песков  
заяви, че според догово-
реностити между лука-
шенко и пригожин, които 
се познавали от 20 годи-
ни, “наказателното дело 
срещу него (пригожин) 
се прекратява, той самият 
ще отиде в Беларус”. Част 

от бойците на “вагнер” 
ще подпишат договори с 
руското Мо. това важи 
както да неучаствалите 
в похода, така и за тези, 
които са пожелали да не 
го продължават. песков 
увери, че не вижда про-
мяна в отношението на 
путин към Шойгу, макар 
мнозина наблюдатели да 

предричат оставка на ми-
нистъра.

политологът Сер-
гей карнаухов смята, 
че “вагнер” се връщат в 
Африка и Близкия изток, 
след като последната сед-
мица активно са търсели 
преводачи от арабски и 
френски.

политическите лиде-

ри на САЩ са звънели на 
европейските им колеги, 
за да ги успокояват да съ-
битията в Русия и да спаз-
ват неутралитет, пише 
в. “политико”. Между 
нАто и Шойгу е имало 
“неофициални контакти” 
заради опасенията на па-
кта от ядрен инцидент, 
предаде тАСС.

през май Русия беше единствената страна в евро-
па с дефлация на храните - цените паднаха с рекорд-
ните 1,12% на годишна база, сочат изчисленията, ци-
тирани в руски медии.

Според шефа на Асоциацията на производители-
те и доставчиците на хранителни продукти дмитрий 
востриков намаляването е свързано с пренасочване-
то на логистичните маршрути, разплащанията в на-
ционални валути и с рекордната реколта от зърнени 
и маслодайни семена.

най-висока е инфлацията при храните в Унгария 
с 34%, Сърбия - 23,2%, Словакия - 21,7%, естония - 
20,4% и Украйна - 20,1 на сто.

Русия с най-ниска
инфлация при храните

Приключи метежът на Пригожин,
той намира убежище в Беларус

СнимкаБТа
Жители на Ростов на Дон приветстват в ранните часове  
на 25 юни изтеглянето на бойци от "Вагнер"

нервитенаолигарханеиздържалиотпроваленибизнес
сделкииотказанлакомпарцелзадъщеряму

 
Обява

Наоснованиечл.21,ал.1,т.8ичл.27,ал.4иал.5отЗМСМА,
чл.5,ал.3ичл.12,ал.2отНАПСПО,чл.6,ал.1отНЗИПЛ,заявили
интересзаучастиевприватизацияпоЗПСК,изадокументитеисве-
денията,представляващислужебнатайна,чл.3,ал.3,т.2,предл.3,
чл.31,ал.1отЗПСКичл.5отНТК,въввръзкасчл.32,ал.3,предл.2,
т.1отЗПСКичл.3,ал.1,т.1въввр.счл.2,ал.1,т.6,пред.1отНТК
ичл.4,ал.4отЗПСК,ипримотиви,изложенивдокладназаписка,
Общинскиятсъвет–Ковачевцивзеследноторешение:

1. Приема анализ на правното състояние и приватизационна
оценкаиутвърждаваинформационенмеморандумнаследнияобект:
навессъсзастроенаплощ39,34кв.м,находящсевУПИVI,кв.3в
с.Косача,общинаКовачевци,областПерник.

2. Приема решение за приватизация на следният обект: на-
вессъсзастроенаплощ39,34кв.м,находящсевУПИVI,кв.3
вс.Косача,общинаКовачевци,областПерник, съгласноАЧОС
№724/02.03.2020г.,надлежновписанвСВгр.Радомир,сданъчна
оценканаимота4427(четирихилядичетиристотиндвадесетиседем)
лева.

3.Определяметодзаизвършваненаприватизациянаобекта-
публичентъргсявнонаддаване.

4.Определяначалнатръжнацена:4427(четирихилядичетирис-
тотиндвадесетиседем)лева.СуматанесеоблагасДДС.

5.Определястъпкананаддаване:10настоотначалнататръж-
нацена.

6.Определяразмернадепозита:50настоотначалнататръжна
цена.Краенсрокзавнасяненадепозита-до16:00часана16-яден
отдататанаобнародваненарешениетов„ДВ”.Депозитътможеда
бъдепреведенпосметка:ИАБАНКАД,клонРадомир,IBANсметка
BG28IABG74783300575900,BICкоднабанкатаIABGBGSF,иливне-
сенвкасатанаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,
обл.Перник–всекиработенденот9:00до16:00часавпосочения
по-горесрок.

7.Утвърждаватръжнатадокументациязапровежданенапубли-
чентъргсявнонаддаване,съссъдържаниесъгласночл.9отНТК.До-
кументациятасезакупуваотделоводствотонаОбщинаКовачевци,с.
Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник,всекиработенденот9:00
до16:00часа.Цена:300(триста)левабезДДС,преведенапосметка:
ИАБАНКАД,клонРадомир,IBANсметкаBG57IABG74788400576000,
BICкоднабанкатаIABGBGSF,кодзавидплащане447000,иливне-
сенавкасатанаОбщинаКовачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,

обл. Перник. Срок за закупуване на тръжната документация - до
16:00часана15-яденотдататанаобнародванетонарешениетов
„ДВ”.Предипредоставянетойсеподписвадекларацияпочл.11,ал.
1иал.2отНЗПИЛ,заявилиинтересзаучастиевприватизацията
поЗПСК,изадокументитеисведенията,представляващислужебна
тайна–личнооткандидата.

8.Срокзаподаваненапредложениязаучастиевтърга–пред-
ложениятасеподаватвделоводствотонаОбщинаКовачевци,с.Ко-
вачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник,личнооткандидатаиличрез
пълномощниквъзоснованаизричнописменопълномощноснотари-
алноудостоверенподпис,всекиработенденот9:00до16:30часа.
Краенсрок-до16:00часана16-яденотдататанаобнародването
нарешениетов„ДВ”.

9.Срокзаизвършваненаоглединаобектанатърга–всекира-
ботенденот9:00до16:30часа,следзакупуваненатръжнадокумен-
тацияипредставяненаудостоверениезаправонаизвършванена
оглед,издаденоотОбщинаКовачевци.Краенсрок:до14:00часана
16-яденотдататанаобнародванетонарешениетов„ДВ”.

10.Място,дениначаленчаснапровежданетонатърга-Община
Ковачевци,с.Ковачевци,общ.Ковачевци,обл.Перник,2етаж,засе-
дателназала№2,от13:00часа,на17-яденотдататанаобнародва-
нетонарешениетов„ДВ”.

11.Предварителниквалификационниизискваниякъмучастници-
тевтъргазаобекта–нямапоставенитакиваизисквания.

12.Решениетодасеобнародвав„Държавенвестник”идасепуб-
ликуванай-малковдвацентралниежедневника.(т.1-11)

13.Назначавакомисиязаорганизациятаипровежданетонапуб-
личниятъргсявнонаддаваневсъстав:1.ЛюбомирЦветков–зам.-
кметнаОбщинаКовачевци–председател,ичленове:2.Миряна
Стефанова–юрисконсулт;3.ВеселаБорисова–ст.специалист„Об-
щинскасобственост”,4.ХристоБулев–ст.счетоводител,5.Николай
Жотев–ст.специалист„СтроителенконтролиТСУ”.

Резервни членове: 1. Габриела Йорданова – ст. специалист
„Проектииекология”,2.МиленаЗдравкова–директорнаДирекция
„ФСД”игл.счетоводител.

14.ВъзлаганаВасилСтанимиров–кметнаОбщинаКовачевци,
дапредприемепоследващитесевзаконадействиявъввръзкасиз-
пълнение на решението, да постанови решение за определяне на
спечелилиятъргаучастникобектаисключидоговорзаприватизаци-
оннапродажбасъссъответнияучастник.

ОбЩИНСКИСЪвЕТ-КОваЧЕвЦИ,ОбЛаСТПЕРНИК
с.Ковачевци-2450,тел.0885737417
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от тук следва втората 
заблуда на “експертите 
ни”, че ако пригожин 
беше свалил путин, Ру-
сия щяла веднага да се 
върне тихо в границите си 
от 1991 г. и да се превърне 
в либерален рай. 

путин води операци-
ята в Украйна бавно, ме-
тодично, с дълги паузи, 
за да даде възможност на 
Запада и киев да седнат 
на масата за преговори-
те, с което наистина пре-
дизвиква недоволство 
сред местните турбопа-

триоти, които искат бър-
за, макар и скъпа победа 
в Украйна.  

Ако путин бъде сва-
лен, на негово място няма 
да застане някой бял и 
пухкав либерал, както им 
се иска на нашите “умни 
и красиви” хищни пилета, 
а някое значително по-ра-
дикално и автократично 
лице. 

Третата глупост в ус-
тата на говорещите глави 
у нас беше, че в Русия из-
бухва гражданска война. 
Руснакът обаче добре 
помни Смутните време-
на от XVII век, падането 

на властта в разгара на 
първата световна война 
и последвалото кърваво 
братоубийство между 
червени и бели, покосило 
милиони. Затова и обще-
ството, и елитът твърдо 
застанаха зад путин и 
правителството му, въ-
преки  оправданата кри-
тика към тях.

Следва логичният въ-
прос към домораслите 
“кремлинолози”. Защо 
големите “миролюбци” 
искат кървава гражданска 
война в Русия с всичките 
произтичащи последици 
като бежански вълни, све-

товна икономическа кри-
за и ядрено оръжие извън 
контрол?

и в този момент пу-
канките ми приседнаха, а 
усмивката помръкна. Са-
моопределилите се за екс-
перти по Русия, у които 
често липсват познания за 
страната, езика, културата 
и историята, а понякога и 
хромозоми, могат само да 
копират опорки, спуснати 
от западни издания, и да 
ни ги натрапват като аб-
солютната истина. 

но днес това не е дос-
татъчно, за да им повяр-
ваме.

Лозан   
Такев

С Любо имахме общи приятели, общи идеи, 
общи любими поети. Един от тях беше Владимир 
Башев, а неговият стих: “Ако няма какво да дадем 
на света, за какво сме родени”, пророчески се пре-
върна и в мото на живота му.

Два дни преди да изпълни своите съдържател-
ни 80 години, след продължително  боледуване, 
тихо и незабелязано Любо си отиде. И внезапно 
затворихме биографичната му страница, в която 
думите творец, създател, автор, ерудит остават 
с главни букви.  Журналистът, общественикът, 
приятелят Любомир Коларов остави значими сле-
ди през живота си. Сигурно приятелите му и на-
борниците от ракетните войски ще си спомнят 
добри думи и дела от военната им служба, какви-
то са и спомените от Първа мъжка гимназия в 
столицата. 

А съвипускниците от Московския държавен  
университет помнят и добрината, и компентент-
ността на своя състудент през миналия  век. 

През 1968 година Любо става репортер, ко-
ментатор и редактор в Българската национална 
телевизия. Тогава стана и първата ми среща с не-
вероятния млад и надежден журналист на улица 
“Сан Стефано” 29 . Оказах се негов нещатен съ-
трудник в главна редакция “Информация”, където  
той по-късно беше и заместник главен редактор, 
главен редактор на на “Светът в действие”, ко-
респондент на телевизията ни в Москва в периода  
1971 - 1977 година. 

По щастливо съвпадение тогава и аз бях на ра-
бота в Съветския съюз и общите ни преживявания 
имаха също своите делнични и празнични събития. 
Неотлъчно бяхме и в следващите  години, когато 
вече нямаше СССР, нямаше БКП, нямаше ДКМС, 
но останаха русофилските ни убеждения и люби-
мия ни стих на Башев.

Любо беше силно ангажиран политически, 
беше  член на БСП, народен представител, пред-
седател на Комитета по пощи и далекосъобщи-
телни връзки, а готовността му да се притече 
на помощ, да окаже  съдействие, да даде прави-
лен съвет, да остави вярно послание правеше все-
отдайността му безкористна и паметна. Любо 
беше главен редактор на вестник “Вечерни нови-
ни”, а Сапарева баня го  обяви за свой почетен 
гражданин.

Любомир Коларов имаше мисия. Паметта 
беше в съзнателната му творческа дейност. Той 
остави  над стотина филми, предавания, интер-
вюта със световни личности, президенти, преми-
ери, остави забележителни филми за Никарагуа, 
Чили, Япония, Куба, Южен Йемен, Афганистан, 
Бразилия, Коста  Рика, Пакистан.

 Междувременно се отдаде и на ярка  общест-
вена дейност. Стана председател на Дружество-
то за приятелство с Русия “Александър Невски” 
и на фондацията “Героите на България”, които 
записаха редица паметни събития. Сътвориха па-
метници на Александър Пушкин до Руската църк-
ва в столицата през 2007 година, паметник на ген. 
Йосиф Гурко във връзка със 135 годишнина от Ос-
вобождението на София, Паметник на българския  
опълченец.

 И сега, когато мина край паметника на  оп-
ълченеца, няма как да не си спомня и за Любо Ко-
ларов и за стиха на Башев : “Ако няма какво да 
дадем на света, за какво сме родени “...

За какво  
сме родени ...

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Пишманексперти

АНАТолИйсТАНКУлов

Безстрес
  �

Деси ВЕЛЕВА

Стресът при ученици-
те става все по-осезаем с 
всяка измината година. 
от тях се очаква да дадат 
много, а често те самите 
няма откъде да получат 
това “много”. Възрастни-
те в лицето на държавната 
институция, училищното 
ръководство, учителската 
гилдия и родителите не 

им предоставят адекватна 
основа, над която да гра-
дят за постигане на бъде-
щия успех.

последните два месеца 
градусите на напрежения 
достигнаха връхната си 
точка заради скупчването 
на приемни изпити. имен-
но покрай  кампаниите за 
постъпване във всякакъв 
вид образователни струк-
тури отново се коментира 
проблемът с предоставе-
ната единствена възмож-
ност за явяване на държав-
ни препитвания, били те 
матура в Хтт клас, нацио-
нално външно оценяване в 
VII клас или състезания за 
прием в V клас.

децата буквално из-
гарят в интензивната си 
подготовка с една-един-
ствена възможност за 

явяване на най-важните 
изпити в този етап от жи-
вота си. Тя нямат право на 
пропуски дори да са със 
сериозен здравословен 
проблем, а така губят вся-
каква възможност да учат 
на място, което са заслу-
жили заради старанието и 
трудолюбието си.

Затова е съвсем навре-
менно предложението на 
омбудсмана диана кова-
чева да има и втора дата 
за явяване на държавния 
зрелостен изпит в Хтт 
клас  при оценка, която не 
удовлетворява абитуриен-
тите. новият образовате-
лен министър също даде 
знак, че може да се мисли 
за резервен вариант и при 
напрегнатия Vтт клас, ко-
гато се определя съдбата 
на учениците в рамките 

на следващите пет годи-
ни в гимназиалния етап 
на образование. дано не 
става дума само за празен 
ентусиазъм на току-що 
прекрачил във властта 
търсач на популярност, а 
реален план.

Вярно е, че няма да 
е лесно да се намери ба-
ланс, а редовните и извън-
редните изпити да са съ-
измерими и равностойни 
и да не дават възможност 
за неравнопоставеност 
между кандидатите. но 
работата на институции и 
експерти е именно в това 
- да осигурят спокойна 
атмосфера за най-благо-
приятно демонстриране 
на знанията на учениците, 
а не в последствие да ги 
унижават заради лошите 
резултати.
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Корнелиянинова:

  �
Нора Стоичкова

Всяка година овощната 
гра дина на България с център 
кюстендил отваря врати, за да 
посрещне своите гости с най-
вкусните череши на континента 

Тази година “празникът на 
черешата” в кюстендил започна 
с кулинарно изложение, надяж-
дане с череши, детска анимация 
и концертна програма, с учас-
тието на Михаела Маринова и 
Тино. десетки кулинари пред-
ставиха своите ястия и специа-
литети в надпреварата “Череши 
в кухнята”, чиито гост водещ 
беше драгомир драганов.

по традиция над 40 ар-
тистично аранжирани щан-
да пресъздават “черешовото” 

творчество на кюстендилските 
производители. 

лидерът на БСп корнелия 
нинова, заедно с председателя 
на организацията на партията 
в кюстендил Бойко клечков и 
множество местни социалисти 
посетиха различни щандове и 
опитаха от вкусните череши.

общинският съвет на БСп 
също се представи със свой 
щанд, на който освен плодовете, 
гостите опитаха и легендарното 
сладко от бели череши.  

За настроението на гостите 
на празника се погрижиха про-
фесионалният духов оркестър 
на община кюстендил, наци-
оналното училище за танцово 
изкуство, София и най-изяве-
ните фолклорни изпълнители 
от града. Събитията в съботния 
ден завършиха с концерт на 
“легендите”.

неделният ден както вина-
ги бе посветен на най-малки-
те гости на празника. National 
Geographic Kids гостува в кюс-
тендил с клуб “Малки откри-
ватели”, занимателни игри с 
череши и детска анимация ще 
съпътстват събитията, а “че-

решката на тортата” ще бъде 
демонстрацята и дегустация на 
сладко от череши.

Събитието се организира 
ежегодно от 2008 година на-
сам, а партньор на община 
кюстендил е институтът по 
земеделие в града. 

емануела дюлгерова-Ми-
ланова – старши специалист 
отдел “култура и духовно раз-
витие” в община “кюстендил” 
разказа пред Бнр, че традиция-

та за настоящия празник датира 
от 1896 г., когато е учредено и 
първото национално овощар-
ско изложение в страната. Жи-
вотът на местното население 
е бил изключително обвързан 
със земеделието, а през годи-
ните са се устройвали различ-
ни тържества и конкурси.

“институтът по земеделие 
има огромна роля в това. Във 
всички години преди това той 
активно работи за разработване 
и популяризиране на различни 
сортове овощни дръвчета, като 
се съсредоточава върху работа-
та изключително с черешовия 
плод”, отбеляза дюлгерова-
Миланова. 

“Тук има много големи 
температурни амплитуди, са-
мият климат е подходящ за от-
глеждането на овощните дър-
вета и точно затова те добиват 
една изключителна сладост”, 

празникът на черешата в кюстен-
дил е едно изключително преживяване 
- тук се събират хора от цялата страна. 
идвам тук почти всяка година и вина-
ги се получава едно много истинско, 
народно тържество. но за да го има, 
трябва да има производство и добра 
реколта. 

проблемите са следните: 
 недостатъчно финансиране по 

линия на земеделските субсидии;
 трудно се намират берачи;
 сериозно оскъпяване на продук-

цията от полето до трапезата.

разбира се, тези проблеми имат ре-
шения. ние, от БСп, от много отдавна 
поддържаме политика в полза на земе-
делските производители. Субсидиите 
трябва да се разпределят по-справед-
ливо. Сега по-голяма част от тях оти-
ват при зърнопроизводителите, а ние 
настояваме за обратното: по-голяма 
част да отива към производителите на 
плодове и зеленчуци, мляко и месо. 

на второ място - тази верига от пре-
купвачи трябва да се съкрати. разби-
рам сега, че от производствената цена 
на килограм череши на полето до па-

зара в София цената се удвоява. Това 
ощетява и производителите, и край-
ния потребител. а по веригата пече-
лят хора, които не са вложили нищо за 
производството на череши. просто си 
препродават стоката един на друг. 

нашата идея е да се създадат в от-
делни райони на страната национални 
стокови тържища, където производите-
лите да си излагат пряко продукцията 
и така да се скъси веригата на достав-
ките. За всички така ще бъде по-добре. 

но, най-голям остава проблемът с 
намирането на работна ръка, за приби-

Ако искаме да помогнем, ще намерим средствата
ране на реколтата. не знам как държа-
вата може да помогне тук, защото този 
проблем съществува и в други сектори. 
единственото, което е по-особено, че 
тази работа е сезонна - от май до юли. 
Струва ми се обаче, че каквито и труд-
ности да срещаме в този аспект, всич-
ките ни усилия трябва да бъдат насоче-
ни към това да се развива българското 
производство на плодове, зеленчуци, 
мляко и месо. Защото имаме прекрасна 
земя, добри сортове череши, чисти и 
екологично незамърсени. и най-важно-
то - все още има българи, които имат 
желание да се занимават с производ-
ство на череши. Смятам, че ако се съ-
средоточим около тази цел, средствата 
за подпомагането на производителите 
лесно могат да бъдат намерени. 

допълни тя. 
институтът по земеделие - 

кюстендил представи над 100 
сорта череши, за които неумо-
римо разказваха представите-
лите му на щанда.

производителите разказва-
ха и за проблемите пред произ-
водителите. Тази година освен 
продължителното пролетно за-
студяване, което отложи узрява-
нето на плода с две седмици, се 
присъединиха и нерешените от 
десетилетие проблеми с липсата 
на берачи и дърга верига от пре-
купвачи, които оскъпяват чере-

шата минимум два пъти, докато 
отиде до пазарите в страната.

“проблемите са ясни и ако 
има политическа воля, ще се 
намерят средства за тяхното ре-
шение, подчерта пред дУМа 
корнелия нинова.

Царица череша събра 
българите в Кюстендил 
ОвощнатаградинанаБългарияпакотворивратиза
производителиигости,напукнавреметоинерешенитепроблеми



на фокус10
2023

понеделник
26 юни

  �
Станислав Бачев

Войната със себе си, която Бълга-
рия води, става все по-свирепа. ниско-
то ниво в политиката е едновременно 
следствие и причина. То е и огледален 
образ на процесите в обществото.

пиша това във връзка с няколко 
различни, но свързани аспекта - вече 
излезлите данни от зрелостните из-
пити, излизащите данни за свободни 
места за първокласници в различните 
областни градове и в другата посока - 
нивото на хората, които са уж “цвета 
на нацията”. ако те са извадка - тази 
нация няма елит. Те са дъно - образова-
телно, културно, морално и човешки.

Всекидневното акумулиране на ни-
ско ниво по най-големите медии и без-
критичното поощряването на некадър-
ници и пошлост води до затворен кръг. 

дългосрочната картина става все 
по-мрачна, но не е необратима. на-
против, осъзнаването на катастрофата 
е първата крачка към лечението. дори 
се вижда инстинкт, който започва да се 
проявява постепенно и започва да об-
хваща все повече групи от обществото. 
Това е задачата и на хора, които пишем 
и говорим публично - да събудим. 

но преди да дойде светлината, тряб-
ва да изживеем времето на мрак.

докато в софия има битка за места 
в детските градини, то в цялата оста-
нала територия на България децата се 
търсят, но ги няма. България не е само 
софия, но след още 10 години може 
и да бъде. Този аспект на войната със 
себе си е най-опасен, и той ще причи-
нява най-голямо дългосрочно страда-
ние от цялата криза на обществото и 
всички линии, по които то е разделено. 
Твърде вероятно е през следващите го-
дини да станем свидетели на закрива-
нето на още училища.

давам една извадка от книгата ми 
“България в Голямата игра”, в която 
разглеждам точно този проблем.  

Темата за образованието 

има няколко аспекта, които заслужават 
специално внимание, свързано с дълго-
срочното развитие на обществото - съ-
държателен, функционален и географ-
ски. Всички те са неразделно свързани 
и успехът или провалът в дори един от 
тях показва посоката, в която се насоч-
ва цялото образование, а чрез него и 
цялото общество. 

когато се коментират съдържател-
ният и функционален аспекти е важно 
да се започне с отбелязването, че ако се 
наблюдава повишаване на резултатите 
при учениците от различни възрасти, 
то е свързано с понижаването на кри-
териите и сложността на изучавания 
теоретичен и практически материал. 
Тоест, има съзнателно изкривяване и 

манипулиране, което не отразява реал-
ността, а по същество е манипулация 
на факти, както и начина на тяхното 
интерпретиране, за да се достигне до 
желаната истина. 

отбелязването на подобно уточне-
ние е важно, защото независимо от ма-
нипулацията, резултатите не могат да 
бъдат скрити. крайният продукт на об-
разованието е навсякъде в нашия еже-
дневен живот като държава и общество 
- първото ниво е растящата функцио-
нална неграмотност сред учениците, 
а като едно от проявленията може да 
бъде изведено като пример дори ниво-
то на подготовка и умения на народни-
те представители в народното събра-
ние. Тоест, дори да се избяга от сухата 
статистика на цифрите, или дори тя да 
бъде подвеждащо представена, в край-
на сметка плаща цялата държава, а це-
ната е нейното собствено бъдеще.

и все пак, каква е ползата, ако 
България акумулира всяка година де-
ца-шампиони в различни дисциплини 
- математика, информатика, физика и 
т.н., докато 46% от децата са функци-
онално неграмотни? достигането на 
върхови постижения в сферата на об-
разованието от единици не може да се 
случва за сметка на неговата масовост. 
дори напротив, масовостта на образо-
ванието не пречи на индивидуалните 
постижения. Масовото образование е 
първата предпоставка за откриване на 
таланти. Талантът и заложбите нямат 
географска концентрация. написано 
по друг начин - таланти се раждат как-
то в софия, така и в с. славянци или с. 
дибич. общото между двете села е, че 
и в двете училищата не функционират, 
за разлика от препълнените софийски 
училища и детски градини.

Причината е, че няма деца, 

но са важни предпоставките - защо ги 
няма? Тук идва преплитането между 
географския аспект, функционалния, 
но също и вероятно най-големият бъ-
дещ проблем на България, който заслу-
жава отделно внимание - концентраци-
ята на хора в няколко големи града и 
обезлюдяването на останалата част от 
страната.

независимо дали става дума за 
затваряне на училища или детски 
градини, този процес винаги е най-

големият маркер за вече премината-
та граница, когато едно място умира. 
Моделът е един и същ през последните 
20 години, като през управленията на 
различните български правителства 
между 2001 и 2021 той винаги носи 
определенията “оптимизация” и “мо-
дернизация”. когато някой заговори 
за оптимизиране и модернизиране на 
българското образование това вина-
ги носи реалните характеристики на 
друг термин - ликвидация. 

Много учителски семейства със 
сигурност са наблюдавали и прежи-
вявали порочния модел. през послед-
ните 20 години кариерата на почти 
всяка начална учителка от малкия 
град или село е била свързана с тър-
сенето на деца, които да бъдат запи-
сани в първи клас. процесът никога 
не е приятен и не винаги е с поло-
жителен завършек. ако до преди 20 

години всяко село беше способно да 
обезпечава една, а дори и две пара-
лелки първокласници за собственото 
си селско училище, то постепенно 
картината на българското образова-
ние (а чрез него и общество) придоби 
съвсем друг общ вид и детайли. 

първоначално бяха затворени учи-
лищата в малките села, което доведе 
до необходимостта тези начални учи-
телки бяха принудени да обикалят по 
2-3 села, за да намерят ученици за по-
голямото училище. Впоследствие, вече 
вероятно между 2010-2014г. същите 
начални учителки, вече намалели като 
брой, поради затворените училища, се 
наложи да обикалят не 3 села, а меж-
ду 10 и 12, за да намерят деца за сре-
дищното селско училище. В рамките 
на няколко години порочният кръг се 
затваря със затварянето на средищното 
училище.

Много хора не виждат  
тези процеси, 

защото живеят в сигурните предели 
на големите градове или столицата, но 
това не означава, че проблемите няма 
да достигнат и тях. по този модел 
бяха затрити училищата в българските 
села. В някои от тях това закриване се 
случи непосредствено след извършва-
не на значителни ремонти на матери-
алната база - подмяна на дограма или 
подова настилка. интересна е съдбата 

на тези сгради - дали впоследствие 
се отдават под наем и за какви цели - 
“модернизираните” - за офиси, а тези 
със счупените прозорци понякога се 
превръщат в складове за дърва, или 
просто пустеят. 

Важно е да се отбележи, че зна-
чителната част от сградния фонд на 
училищата и читалищата в България 
е основно построен в годините 1944-
1989г. Това уточнение е важно, за да 
бъде осмсилян правилно всеки период 
и неговото наследство. Той не може да 
бъде категоризиран само като “лош” 
или “упадъчен”, когато е оставил като 
наследство училище и читалище във 
всяко населено място в България.

продължена е приемствеността с 
времето преди 1944г., най-общо изразе-
но като почит към знанието. За разлика 
от нашето съвремие, когато ние сами 
унищожихме една работеща образова-
телна система. Тази българска дейст-
вителност е равносилна на смисъла на 
термина война, но не срещу външен 
враг, а срещу себе си. порочният кръг 
не приключва със закриването на сре-
дищното селско училище. останалите 
деца трябва да бъдат записани някъде 
на училище, независимо че преходът 
им е затруднен и доста често прекар-
ват няколко часа на ден в извозване до 
областен или общински център. и то с 
условието - ако отидат.

прехвърлянето в областен град-
ски център носи също своите порочни 
практики. Там започва да се наблюдава 
промяна на училищния облик, започва 
да се реализира на практика 

сегрегация по  
елитарен признак 

Винаги е имало училища с по-висо-
ка репутация от други, но в съвремието 
на нашето общество вече има ясно из-
разени училища с етнически характер, 
ясно изразени училища с концентрация 
на деца със специални образователни 
потребности и т.н. определени учи-
лища стават непопулярни сред други 
деца и семейства. 

същата сегрегация по елитарен 
признак се отразяа и на ниво отноше-
ние от страна на община и регионално 
управление по образование към дадено 
училище и даден директор. Там, където 
има концентрация на няколко учили-
ща, или група училища са с общи час-
ти, се наблюдава даване на предимство 
на училището, което има по-елитарен 
характер, например цяло крило на едно 
училище може да бъде прехвърлено за 
употреба от друго училище, за да мо-
гат да бъдат покрити изискванията за 
пространство, количество светлина и 
т.н., за да бъдат запазени определени 
квоти за брой ученици. 

България вече страда от сегрега-
ция в сферата на образованието. кога-
то масовото качествено образование, 
бъде заменено от общо некачествено 
образование за всички и качествена 
привилегия за тесен обществен кръг - 
това е краят на идеята за нация и краят 
на идеята за хомогенно общество. ние 
сами залагаме бомба, която неизбежно 
ще гръмне в обозримото бъдеще. 

От блога на автора
https://bachev.bg/

България води война 
със себе си - все по-свирепа
Осъзнаванетонакатастрофатаепърватакрачкакъмлечението
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Точно такава демокрация се пръ-
кна от 12-годишното Борисово упра-
вление и от политическите мутации 
през последните месеци. Ако страната 
ни бъде спомената в бъдещите дебели 
книги за развитието на демокрацията 
в света, много вероятно е там да пише, 
че България се оказа мостра на изро-
дената демокрация.

да започнем със скандалното при-
знание на кирил петков, че пп щяла 
да има 7-10 процента, ако я нямаше 
“алабалата” на изборите. лидерката 
на БСп корнелия нинова веднага на-
прави връзката с предложението му да 
й даде кодовете на машините за гла-
суване за да се вдигнели процентите 
за БСп. Сега може да кажем, че ала-
бализмите на кодовете несъмнено са 
откраднали гласове от БСп и са дока-
рали 22-та процента на пп като втора 
политическа сила.

Само че това е измама със светая 
светих на демокрацията - честното и 
свободно волеизразяване. Това е чиста 
проба изборен обир, благодарение на 
който пп сега управлява. и забеляз-
вате ли, че обществото - с изключение 
на БСп - почти не реагира на това, ся-
каш политическата кражба си е в реда 
на нещата. не видяхме нито лидер, 
нито политическа сила, нито институ-
ция, които да кажат: “Чакайте, имаме 
изборна измама, вотът е недействи-
телен, трябват нови избори”. нито 
президент, нито прокуратура, нито 
дори Цик, а точно на нея най-много 
й отиваше да вземе отношение. да не 
говорим, че нямаше да отнеме нито 
време, нито усилия за доказването на 
шашмата, след като бе призната от 
един от носителите й. но държавата и 
обществото предпочетоха да жертват 
демокрацията, за да угодят на момен-
та - уж неотложната повеля за редовно 
правителство. наложена впрочем от 
САЩ и запада заради войната срещу 
Русия в Украйна. Спомняме си какъв 
истеричен вой се е надига в САЩ през 
2016-2020 г. срещу Русия, защото тя 
се била месила в светая светих на аме-
риканската демокрация – изборния 
процес. обвиненията се оказаха лъжа, 
но щом САЩ държат толкова на де-
мокрацията, защо не скочиха срещу 
изборната шашма с младшия българ-
ски съюзник? Ами защото демокраци-
ята на лъжата им трябва срещу Русия.

Всъщност сега вече имаме основа-
ние да подозираме, че 12-годишното 
гербаджийско управление редовно е 
извършвало изборни кражби. на 17 
декември 2022 г. сайтът videoclip.
bg публикува преразказан разговор с 

Цветан Цветанов, детpонираната дяс-
на ръка на Борисов. Това че той има 
зъб на главатаря си, изобщо не омало-
важава достоверността на разкритията 
му. Борисов го е карал да извършва не-
законни неща, като целта е била ГеРБ 
бъде постоянно първата политическа 
сила на изборите. Борисов си е позво-
лил същото и на последните избори, 
на което Цветанов вече не е бил част 
от ГеРБ. Всъщност гангстерският из-
борджия е правил така, че БСп да не 
печели изборите. Разкритието обаче 
на Цветанов е обвинение не само сре-
щу боса му, но и срещу всички ония, 
включително отляво, които злорад-
стваха срещу БСп заради падащите 
й изборни резултати от последните 
години.

Така или иначе, Глутницата за 
ефикасно Разбойничество на Борисов 
печелеше без проблеми изборите - 
цели шест пъти, както тя се бие в гър-
дите. Ако си припомним изборните 
съмнения, скандали и деформации от 
2009-та нататък, не е ли ясно, че ГеРБ 
са спретнали шашмаджийско волеиз-
леянието на българите,

а Бойко прецака 
народовластието много бойко

Така получихме кражба на избори 
и създадохме демокрация на измама-
та. да, демокрацията може да бъде и 
такава, а не само чиста като в повече-
то развити държави.

но уродливата демокрация не 
свършва с това. нашенският капита-
лизъм създаде и демокрация на бан-
дитизма, съответно на безнаказаното 
гангстерство. Цветанов разкрива как 
навремето босът му е дал списък да 
арестува всички големи главатари на 
групировките в България, но не за да 
бъдат изправени пред Темида, а за 
да прибере от тях стотици милиони 
левове. Впоследствие МВР и Цве-
танов трябваше да направят така, че 
тези хора да не получават присъди. 
“Спомням си как му се носеха чантите 
лично в Бояна. не знам къде отиваха 
парите, той твърдеше, че ще ползват 
за партийни дела”, цитиран бе Цве-
танов. В споменатото видео се казва, 
че Борисов си получавал процентите 
навреме от всяка далавера в държа-
вата и Цветанов е следял това да се 
случва. как да не споменеш тук и 
изпаряването на милиони от общест-
вени поръчки, сделката за Чез, 47-те 
милиона подкупи от Васил Божков, 
рекетът срещу бизнесмени или слу-
чаят „Ало, Ваньо“. Явно с това далеч 
не се изчерпва разбойничеството на 
Борисов. не случайно на партий-
на сбирка в Благоевград Цветанов е 
заявил, че може да вкара Борисов в 
затвора само с няколко публикации в 
медиите. Бас обаче ловя, че няма да 
стигне до публикациите, защото бли-
зо до ума е, че така са му наредили от 
“козяк” 16. А той като праведен аме-
риканофил чинно ще слушка. просто 
Америка още не е отписала русофоба 
Б.Б., макар да се смята, че го е взела 
на мушка.  

за кратко време през 2020-2022 се 

създаде впечатлението, че честната и 
почтена демокрация ще се реваншира 
у нас. либералните партии пп и дБ 
като част от четворната коалицията 
обявиха война на герберската мафия. 
дори бойко арестуваха Борисов.

Това, което имаме сега, едва ли ня-
кой през 2020-2021 година си е пред-
ставял, че може да се случи. Макар и 
кръвни врагове, двете партии пп/дБ 
и ГеРБ/СдС се гушнаха в новата уп-
равленска коалиция.

корнелия нинова точно описа це-
лия абсурд на ситуацията: „Абсолют-
но шоково е, че тези, които арестуваха 
Борисов, днес му пазят имунитета.  А 
Борисов, който свали правителството 
на пп, днес се прегърна с тях, за да 
спаси себе си“.

В страната ни обаче има демокра-
ция, а не хунта, авторитаризъм, дик-
татура или тоталитаризъм. и точно в 
тези условия се пръкна този полити-
чески мутант,

напомнящ змия  
с едно тяло и две глави

каквито се срещат в екзотичните зони 
на планетата. общото тяло е на омер-
тата - двете сили да оставят на мира 
Борисов, най-близкото му обкръже-
ние, гравитиращите към тях олигарси 
пеевски и прокопиев, плюс всички 
останали по веригата, така че да про-
дължи кражбата на онези около 10 
млрд лева от националния продукт, 
които се губят всяка година.

Въпреки обаче общото тяло, двете 
глави се хапят една друга заради хра-
на, което е обичайно за такива мал-
формациите в природата. Точно така 
пп/дБ и ГеРБ се хапят с различни 
гласувания по закони, бюджета, отде-
лянето на следствието от прокурату-
рата, а напоследък и за назначенията 
на регулаторите, за службите, за съ-
дебната и конституционната реформа 
или за изборния кодекс.

Впрочем, такива малформации на 
фауната не виреят дълго. Случайно ли 
е, че патологичната мутацията пп/дБ 
и ГеРБ сама си даде живот максимум 
от 18 месеца? А и вече виждаме начен-
ки за разчленяването на общото тяло 

заради невъзможността да си поделят 
„храната“ – да постигнат съгласие по 
целите и приоритетите.

Така или иначе при  демокрация-
та у нас мутира в чистокръвно ганг-
стерство, рецидивираща корупцията 
и безнаказана престъпност. ето, че тя 
може да бъде и такава, а не почтена 
и заслужаваща доверие. А каква друга 
да бъде, след като е скроена от пар-
тия, която може да наречем Глутница 
за ексклузивен Резил на България. и 
всичко това се случва под носа на мен-
торите ни, някои от които дори бранят 
Б.Б. и глутницата му – като енп в ев-
ропарламента.

но политическата патология не 
свършва с това. десните и либералите 
приватизираха демокрацията за лично 
ползване. отношенията и турбуле-
ниците по осите правителство-про-
куратура, Борис-Гешев, ВСС-Гешев, 
президент-партии, по имунитетите, 
съдбата на главния прокурор и на съ-
дебната реформа

се превърнаха в чиста проба 
институционален битак,

от който се носи тежка воня на нрав-
ствено нечистоплътие. В такъв битак 
се натъкваш на вехтории от лични ка-
риери, пълни с егоизъм и сребролю-
бие, на износени групови интереси, 
от чиято смрад на хората им се повръ-
ща, на коварни оферти за полезност, 
които всъщност са отровни ментета 
за общественото благо. Абсурдът на 
евроатлантизма ни е, че заформилата 
се демокрация на институционалния 
битак, която вони като препълнен 
боклукчийски контейнер, всъщност 
е предназначена да съхрани предиш-
ните две демокрации – на измамата 
и бандитизма. като добавим, че през 
90-те години и следващото десетиле-
тие имахме и демокрация на нераз-
критите знакови убийства, излиза, че 
над 30 години виреем в патологична, 
извратена и прогнила демокрация. но 
нашенските десни и либерали може 
да се похвалят, че съвестта им е чис-
та, защото са демонстрирали на цяла 
европа и на света каква не трябва да 
бъде демокрацията.

Десни и либерали сглобиха
уродлива демокрация

Протестите през 2020 година бяха един от моментите в които вярвахме,  
че е възможна промяна. После това се оказа илюзия

Патологичниятмутантеносителнаизборниизмами,
бандитизъмивонящоморалнонечистоплътие
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композиторът и музи-
кант Георги андреев пред-
лага нов вдъхновяващ про-

ект - “Гласове и струни”, 
със световноизвестния хор 
“Мистерията на български-

те гласове” и нашумелия 
струнен кварто квартет. 
той ще има премиерно 
единствено изпълнение в 
София в рамките на 54-то-
то издание на МФ “Софий-
ски музикални седмици” в 
зала “България” на 26 юни 
от 19 ч., научи дуМа от 
димитър Сотиров. 

идеята за проекта е на 
продуцента и мениджъра 
на хора Бояна Бункова от 
“Шуберт мюзик пъбли-
шинг”, а поканата й към 
Георги андреев е свързана 
с успешния му дългогоди-
шен опит в смесването на 
народната и класическата 
музика. В новия мащабен 
проект композиторът впли-
та несравнимата красота 
на фолклорното пеене със 

струнните инструменти 
на иван пенчев (цигулка), 
Светлана Станчева (ци-
гулка), татяна тодорова 
(виола), димитър тенчев 
(виолончело) - или квар-
то квартет, който е част 
от състава на Софийската 
филхармония.

Специално участие в съ-
битието ще има обичаният 
поп изпълнител Влади ам-
пов-Графа, който неотдав-
на представи най-новия си 
албум “Вековна гора”, в ед-
ноименната заглавна песен 
на който участва “Мисте-
рията на българските гла-
сове” с диригентка проф. 
дора Христова. концертът 
ще се състои дни след по-
редното гостуване на със-
тава в Гент, Белгия.

  �
Елена ХРИСТОВА

Виолета Станисла-
вова не е от поетесите 
с провъзгласено на все-
ослушание его в на-
шата литература. като 
под "его" нямам пред-
вид патологичното, бо-
лното себевъзприятие 
на аз-а, а нормалното, 
здравословното усе-
щане за него. тъй и е 
поставила тя като мото 
към новата си стихо-
сбирка "души самотни 
скитници в безкрая" 

(2022) думите (нейни 
думи): "аз съм нещо, 
което се превръща в 
друго нещо. Всичко 
е едно протичане от 
нещо в нещо."

така Виолета Ста-
ниславова развива 
един от най-древни-
те мотиви, може би 
и най-древния сред 
древните, стар навяр-
но колкото живота и 
основополагащ мито-
логиите и легендите на 
човечеството - мотива 
за метаморфозите, за 
превръщането на нещо 
в друго нещо... Само 

че преображение, ко-
гато "нещото" не пре-
минава в друга форма, 
а в друго състояние 
или... измерение на 
себе си. Затова тя го 

назовава "протичане 
от нещо в нещо"...

Чак да не повяр-
ваш... поетите раз-
булват по свои пъти-
ща потайностите на 
квантовата физика, 
достигайки до оная 
точка на съществу-
ване на материята, 
където няма форми, а 
всичко е едно и един-
но, преливайки едно в 
друго, ако и да остава 
самостойно, само по 
себе си! национални-
ят литературен салон 
"Старинният файтон" 
организира премиера 

на стихосбирката на 
Виолета Станисла-
вова "души самотни 
скитници в безкрая", 
излязла в края на ми-
налата година. тя ще 
бъде представена от 
д-р елена алекова, 
художествен ръково-
дител на Файтона. Във 
вечерта ще участват 
поетесата петя Цолова 
и белетристът Банко 
п. Банков. премиерата 
ще се състои на 27 юни 
от 18 ч. в къщата музей 
"димитър Благоев-дя-
дото" в столицата (ул. 
"лайош кошут" 34).

натозиденсародени

накратко

ЕМИЛСТОЙЧЕВ,художник
ЙОРДАНИВАНЧЕВ,писател
ПЕТЯИВАНОВА(ПРЕСЛАВА),певица

Творци обсъждаха връзката 
между изкуството, 
природата  
и емпатията

Успешно завърши семинарът 
по проект ЕМПАКТ “Кръгова ико-

номика, зелени технологии и емпа-

тия в артистичните практики”, с 
положителна оценка от участни-

ците. Организиран от НАТФИЗ 
по проект EMPACT, този семинар 
беше информативно, увлекател-

но, креативно и обучително съби-

тие. Общо над 50 преподаватели, 
студенти, артисти, мениджъри в 
изкуствата и културни професио-

налисти участваха в тридневните 
интерактивни сесии, фокусинари 
върху връзката между изкуствата, 
природата и емпатията, насочена 
към човешките и “нечовешките” 
същества. Обобщението на въ-

просника за обратна връзка показа, 
че 88,9% от участниците оценяват 
семинара като “много добър”, а 
11,1% като “добър”. 85,1% от ан-

кетираните са напълно съгласни, 
че изкуството и артистите могат 
да насърчават устойчивостта и да 
са активни застъпници в борбата 
срещу световното затопляне и про-

мяната на климата. Този семинар 
беше последният от дейностите 
на НАТФИЗ по направлението “Из-

граждане на капацитет” в проек-

та EMPACT: “Съпричастност и 
устойчивост: Изкуството да ми-

слиш като планина”.

9-членно жури ще оценява 
архитектурния конкурс на 
ДКТ Стара Загора

Известно е деветчленното 
жури, което ще оценява проек-

тите, участници в Международ-

ния  архитектурен конкурс на 
Кукления театър в Стара Загора, 
научи ДУМА от Велизара Цоне-

ва. Четирима са чуждестранни-

те експерти - Анеке Абелах от 
Швейцария, Константин Гуджа 
от Румъния, Мачей Гил от Пол-

ша и Мартон Хорн от Унгария. 
От България представителите са 
Петър Торньов, Ивайло Игнатов, 
Пенка Станчева, Мариана Сърбо-

ва и Веселин Димов. Предвидени са 
и трима резерви в лицето на  ар-

хитектите Адриана Сърбова, Ве-

лимир Георгиев и Мартин Паска-

лев. Конкурсът е за идеен проект 
за Център за екпериментално 
куклено изкуство. За участие са 
поканени архитекти от цял свят,  
които имат отношение към съ-

временното изкуство, любов към 
театъра и вкус към необичайни-

те, магични сгради. Крайният 
срок за предаване на конкурсните 
материали е 15 юли, резултатите 
ще бъдат обявени на 28 юли.

Среща с Виолета Станиславова във Файтона 

„Мистерията на българските гласове” и  
Кварто квартет представят „Гласове и струни”

СНИМКА“МИСТЕРИЯТАНАБЪЛГАРСКИТЕГЛАСОВЕ”

Бандонеонистът Стоян караиванов 
е носителят на приза “Музикант на 
годината 2022” в националната анке-
та на предаването “алегро виваче” на 
програма “Хоризонт” на Бнр, научи 
дуМа от николета еленкова, експерт 
връзки с обществеността в Бнр. отли-
чието беше връчено на тържествена 
церемония в националната музикална 
академия “проф. панчо Владигеров” 
под патронажа на Министерството на 
културата. автор на уникалната стату-
етка е скулпторът Христо илиев.

25-годишният Стоян караиванов 
е най-младият победител в 32-годиш-
ната история на националната анкета 
“Музикант на годината”. той е полу-
чил най-много гласове от подадените 
рекордни близо 7 хиляди редовни вота. 
на церемонията “Музикант на година-
та” миналата година той беше отличен 
със специалната награда “олга камбу-
рова” в подкрепа на млад талант, а през 
изключително успешната 2022 г. де-
бютира и със Симфоничния оркестър 
на Бнр под палката на маестро пламен 
джуров, който беше гост на церемони-

ята. на сцената на галаконцерта Стоян 
караиванов предложи брак на любима-
та си ася, която прие предложението.

на церемонията бяха обявени но-
сителите на призовете и в другите ка-
тегории, определени отново с вота на 
публиката:

Филхармония “пионер” стана но-
сител на приза “ансамбъл на годи-

ната”, наградата получи диригентът 
любомир денев-син. интерактивният 
концерт-спектакъл “Сезони в музика и 
стих” спечели отличието “Музикален 
проект на годината”, връчено на трио 
“дивертименто” и Мария донева.

пианистката надежда Цанова по-
лучи приза за “активна творческа 
дейност”. талантливата изпълнителка 
посвети наградата на доайена на бъл-
гарската композиторска школа акад. 
Васил казанджиев, който беше гост на 
събитието. 

“Музикален мениджър на година-
та” е директорката на Симфоничен 
оркестър Сливен кремена оксенкруг. 
Светлана Стунджева, ръководителка 
на детската вокална група “Сладки 
пуканки” при националния дворец 
на децата, получи връчвания едва за 
втори път приз “Музикален педагог 
на годината”. Валдхорнистът Виктор 
теодосиев стана “Млад музикант на 
годината”.         

наградата “олга камбурова” в под-
крепа на млад талант бе връчена на пи-
анистката Марина Мравова.

СНИМКААНИПЕТРОВА,БНР
Стоян Караиванов

Стоян Караиванов стана 
„Музикант на годината”
25-годишниятбандонеонистенай-младиятпобедителв32-годишната
историянанационалнатаанкетанапредаването„Алегровиваче”
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отговоринакръстословицата

отброй119

Ловци -  
въоръжена група 

хора, която минава 
през гората,  
за да стигне  

до кръчмата.

воДоравно: Угарка. Кал. “Амо”. Ива.
Знаме. Валат. Стафиди. Икбал /Мохамед/. Ла.
Ана.Рекетьор.Ер.БТС.По.Роко. “Ки”.Жабля-
но. Аса. Орле. Яик. Тат. Лат. Енево. “Рено”. Ен
/Ханс/.Отлика.Леха.АДН.“Виченца”.Нрав.“Ра”.
Пи.Креолки.Повик.Каи.Лаик.Акано.Мяо.“Га”.
Варшава. Триор. Го. Таис. Конспираторки. Се.
Ек. Мазило. Влак. Бар. “Айр”. Мас. Равно поле.
Пате.Тротоар.“Сот”.Марку/Ани/.“Е,и?”.Недева
/Ирина/.Последовател.Цар.

отвЕсно:Агитатор.Тви.Ято.Адамо /Сал-
ваторе/.Аванс.Лели.Корнер.Тас.Графа.Женич-
ка.Иск.Мерл/Робер/.Па.Екери.Оп.Да.Ке.Раз-
дробяване.Грим.Студ.“Ние”.Лио/Бернар/.Цола.
Рак. Ска. Каяк. Лала. Газ. Роев /Данко/. Амие
/Себастиан/.Ре.Кивоти.“Атиа”.Електротехника.
Олово. Бьо. “Анар”. “Ро-Ро”. Нане. Савао Като.
Апаш.Морел /Дейвид/.Малро /Андре/.Вокатив.
Кол.Алеа /Томас/.Вава.Лаосец.Александрина
Исайлова.Нотариат.Нако.Секретар.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

кратъкдъжд слабдъжд дъжд,гръмотевици слабдъжд

максимални максимални максимални максимални

26
oC 29

oC 32
6C 25

0C

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Ако имате за решаване 
въпроси, свързани с обра-
зование, обучение и пъту-
ване, действайте.

На любимия ви ще бъде 
трудно да ви откаже 
каквото и да било, дори и 
трудноизпълнимото.

Ще постигнете резулта-
ти в текущата си дей-
ност, възползвайки се от 
предишни постижения. 

Лесно се увличате от нови 
идеи и заразявате околни-
те със своя ентусиазъм. 
Ще ви подкрепят.

Денят е подходящ за об-
щуване с близки и прияте-
ли, както и за семинари и 
тренинги.

Ако ви предстои взима-
нето на важни решения, 
посъветвайте се със се-
мейството.

Колкото и да обичате уе-
динението и тишината, 
днес излезте да се поза-
бавлявате с приятели. 

Трябва да положите се-
риозни усилия, за да из-
бегнете неприятности и 
силни преживявания. 

Понякога е необходимо да 
предприемете по-смели 
ходове, за да постигнете 
изгодни сделки. 

Ще ви се случи нещо нео-
чаквано, което може да 
се отрази зле на работа-
та ви. Бъдете нащрек!

Тайната на успеха се крие 
в правилното избиране на 
съюзниците. Вгледайте 
се в околните.

Късметът е с вас днес. 
Каквото и да захванете, 
ще го постигнете много 
лесно.

православенкалендар

давид солунски
билсредхоратакато
ангелвплът

блаженият давид
се родил в източна
страна и подобно на
светоносна звезда
осиялцелиясвят:като
се упражнявал във
въздържаниеотраннавъзраст,тойбилсред
хоратакатоангелвплът.катосезаселилбли-
зодосолун,давидсинаправилпалаткапод
еднобадемоводърво;там,подобнонадобро-
гласна птица, утешавал с душеполезни сло-
вавсички,стичащисепринего.Неговиятум
билвинагиустременвбожественитевисоти;
благодарениенатова,тойсеобогатилсдара
начудотворствотоистаналсветозаренстълб
нацърквата,просвещаващвсичкисъссвоите
чудеснизнамения.веднъжтойвзелвръцете
сигорещвъгленикатопоставилтамянвърху
него, застанал пред царя и го покадил, при
коеторъкатамунепострадалаотогъня.като
видялтова,царятсеудивилисепоклонилв
нозетенабожияугодник.итъйсветидавид
изумявалхоратасъссвояживотисчудесата,
коитовършел.следдълъгиславенживотсве-
тидавидсмирсепредставилвгоспода.

давид Български
билбратнацарсаму-
ил

светицардавидбъл-
гарски, наречен мокри,
бил велможа от югоза-
паднатачастнаПървото
българскоцарство,през
вторатаполовинанаXв.
тойебратнацарсамуилинай-големиятот
четириматасиновенакомитНикола,които
през 976 г. повеждат борба срещу визан-
тиязаотвоюваненаизточнитепределина
царството, завладени от византийците пет
години по-рано. Предполага се, че давид
владее непосредствено област, намираща
се в югоизточната част на историко-гео-
графскатаобластмакедониямеждуреките
вардарибистрицаилинаюгозапад,вПрес-
па. Предполага се, че умира още същата,
976г.,илималкопо-късно,убитотскитащи
власивместностпопътямеждуПреспаи
костур, наречена “красивите дъбрави”. в
памет на най-големия си брат давид и на
родителитесиНиколаирипсимияпрез993
г.царсамуилпоставякамененнадпис,от-
критвчеркватаотXвекприселогермандо
Преспанскотоезеро.

Църкватапочитана26юнипреп.давидсолунски.преп.давидБългарски

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 култура.бг
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 “книга на книгите 3” - 13-

сериенанимационенфилм
14.45 “амос - пазителят на мас-

ките”-анимационенфилм
15.15 “колкотоповечесмезаед-

но”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 история.bg/п/
22.00 “спомняте ли си... азбука

на битката с пандемията”
-документаленфилм

23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка”-твфилм

/8епизод/(16)
00.25 светътиние/п/
00.55 100%будни/п/
02.30 култура.бг/п/
03.30 бразди/п/
04.00 “колкотоповечесмезаед-

но”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 телепазаренпрозорец

06.00 “тази сутрин” - информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед” -токшоусво-
дещи десислава стоянова
иалександъркадиев

12.00bTVНовините-обеднаеми-
сия

12.30 “комицитеиприятели” -ко-
медийношоу

13.30“станибогат”-телевизионна
играсводещмихаилбила-
лов/п./

14.30“скъпинаследници”-сериал
15.30 “Почукай на вратата ми” -

сериал
17.00bTVНовините
17.20“лицевлице”-публицистич-

но предаване с водеща
цветанкаризова

18.00 “стани богат” - телевизион-
на игра с водещ михаил
билалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00Премиера: “опасноизкуше-
ние”-сериал,с.5,еп.74

21.00 Премиера: “софия вкъщи” -
сериал,еп.9

22.00 bTV Новините - късна еми-
сия

22.30 Премиера: “камионджии” -
сериал,еп.26

23.30 “дъф и вазовски” - сериал,
с.1,еп.9

00.30“столичанивповече”-сери-
ал,с.11,еп.6

01.20 “Фамилията” - сериал, с.3,
еп.8

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед” -токшоусво-

дещи десислава стоянова
иалександъркадиев/п./

04.30“камионджии”-сериал/п./
05.30“лицевлице”-публицистич-

но предаване с водеща
цветанкаризова/п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на
NOVA

12.00 НовинитенаNOVA
12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 НовинитенаNOVA
16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17.00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18.00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “Черешката на тортата” -

риалити
21.00 “All Inclusive” - сериал, се-

зон1
22.00НовинитенаNOVA
22.30 “Фбр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “Частнидетективи” -сери-

ал,сезон3
00.30 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон4
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

10.00Refreshзаздраве

11.00EuroTVShop

11.30 седмичник с владо бере-

ану

12.30EuroTVShop

13.00Новини

13.15Пътуващочиталище

14.15Училищезародители

15.15Новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30Новини

20.00Несестрахувай!

21.00балотаж

22.00дасесрещнемспесен

23.00Новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30Училищезародители

04.30Пътуващочиталище

05.30Несестрахувай!

06.30делници

скръБнавест

Управителният съвет  
на Българския  

антифашистки съюз 
с прискърбие съобщава  

за кончината на уважавания 
журналист, общественик и 

виден антифашист и русофил

лЮБоМИр 
коларов

25.06.1943 г. –  23.06.2023 г.

председател на софийското 
сдружение на приятелите на ру-
сия „александър невски”.

с кончината на др. коларов 
губим предан и ревностен после-
довател на антифашистката и ру-
софилска кауза, която той защита-
ваше до последния си дъх!

поклон пред светлата му памет! 

Български антифашистки съюз

скръБна вест
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
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редактор
нораСтоичкова
Зам.главен
редактор
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
Отговоренсекретар
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графиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
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рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор029705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

наставникът на ЦскА саша илич 
обяви, че тимът му води подготовка да 
се бори за титлата и купата през след-
ващия сезон.

"ЦскА е отбор, който всяка година 
трябва да се бори за трофеи. Миналия 
сезон бяхме много близо, не успяхме, 
но това ни дава основание, че можем 
да се надяваме да спечелим всички, за 
които се борим. сега сме в началото 
на подготовката, за да може да се каз-
ват конкретни неща. искам да вървим 

стъпка по стъпка, за да направим не-
щата, които не успяхме през миналия 
сезон", обяви сърбинът.

първото ново попълнение е мла-
дежкият национал на Гамбия сейни 
санянг. той играе на поста ляв бек 
и ще трябва да запълни празнината в 
тази зона, оставена след контузията на 
Брадли де нойер. 

Гамбиецът игра на завършилото 
световно първенство за младежи в Ар-
жентина, където отборът му излезе от 

групите. Младокът ще играе с номер 3, 
който носеше напусналият Жеферсон.

"Мисля, че добре ще го приемат 
футболистите и той ще бъде важна 
част за нас. имаме футболисти, чиито 
договори изтекоха и те вече не са тук. 
очакваме и нови попълнения. надявам 
се съвсем скоро да дойдат. на някои 
няма да им бъде лесно веднага да се 
адаптират, ще им трябва някакво вре-
ме, но ще дойдат добри играчи. дауда 
Бамба, Жеферсон, Маурисио Гарсес 
вече не са с нас. Галин Минков подпи-
са с локо сф. лазар туфегджич е играч 
на ЦскА. Шагоян ще дойде направо в 
Австрия, тъй като бе с националния 
отбор и ще има повече почивка", каза 
илич.

"сепси бе най-трудният противник, 
който можеше да ни се падне. те са 
отбор с доста качества. Вече десетина 
години са в елита на румъния и са по-
стоянни. очаква ни много труден мач. 
на предната подготовка играхме с тях 
и загубихме с 0:4. Ще дадем всичко, за 
да ги отстраним. Все още не разпола-
гаме с много нови попълнения и това 
може да ни затрудни. предполагам, че 
това е така и за нашия противник. това 
е положението. ние ще работим, за да 
вземем най-доброто", декларира илич.

"Знаех отлично къде ще дойда. Зна-
ех всичко за ЦскА, знаех и за пробле-
мите, които можем да имаме. не ста-
нахме шампион, но направихме добър 
сезон и създадохме отлична атмосфера. 
Щастлив, че съм тук. Ще опитаме да 
постигнем още по-добри резултати", 
завърши илич.

по БНТ 3
ЕвропЕйски игри в краков
13.00 стрелба 
(спортен пистолет, жени)

по Макс спорТ 1
ТЕнис
13.00 Турнир в истборн (мъже)

по Макс спорТ 3
13.00 Турнир в Майорка (мъже)

глЕдаЙтЕ

рЕзултати

Контроли
лудогорец - Марек 1:0; Черно 

море - Спартак Пл 5:0; ЦСКА 1948 
- ЦСКА 1948-2 6:1; Ботев Пд - Ботев 
Пд-2 2:1; локо Сф - Марек 1:2; Ботев 
Вр - литекс 0:2; Арда - Марица Пд 
3:1. Снощи: левски - пирин; Ботев пд 
- Университатя крайова (рум).

Младежки национал  
в Локо пд

Локо пд подписа с калоян кос-
тов. Защитникът е второто ново 
попълнение на “черно-белите” за 

това лято. Той е с контракт за три 
години. костов е роден на 04.05.2004 
г. в софия. Бил е част от школата 
на септември, като впоследствие 
преминава в Бенфика, където играе 
за U17, U19 и U23. Футболистът е 
и младежки национал на България. 
“Завръщам се в България, а това 
ме прави щастлив. Локо е клуб с ис-
тория, традиции и страхотна пуб-
лика. пожелавам си на мен, моите 
съотборници и треньори да постиг-
нем много успехи заедно!”, заяви 
костов.

Локо сф чака  
двама от Белгия

Двама футболисти от Белгия ще 
пристигнат до дни на проби в Локо 
сф. Треньорът стойчо стоев ще ги 
тества в контролата с Беласица в 
сряда. още възможности ще се да-
дат и на нидерландския бранител 
Лоренцо соарес. Той игра при 1:2 
от Марек. антонио вутов пък ще 
бъде продаден тази седмица. Хал-
фът, който е основна фигура в със-
тава на “червено-черните”, има две 
оферти. Едната е от Цска 1948, а 
другата е от чуждестранен отбор. 
ръководството на клуба и самият 
футболист ще преценят заедно кое 
предложение да изберат.

накратко

Снимкаlokomotivpd.com
калоян костов

В третия по сила европей-
ски клубен турнир под егидата 
на УеФА - лигата на конфе-
ренциите, могат да настъпят 
сериозни промени относно се-
риозните участници в надпре-
варата - ювентус и осасуна.

според информация на в. 
"тутоспорт", италианският 
гранд ще опита да стигне до 
споразумение с УеФА за ед-

ногодишна забрана за участие 
в евротурнирите, с което да си 
реши всички проблеми с евро-
пейската централа, свързани 
с финансови нарушение през 
последните години.

Ако това се случи, място-
то на "бианконерите" ще бъде 
заето от Фиорентина, който 
ще започне от плейофа за 
класиране в груповата фаза. 

юве обаче са поставени, а "ла 
виола" не, което ще облагоде-
телства Астън Вила, който ще 
премине при поставените, за 
сметка на италианците.

под сериозна въпросител-
на е и участието на испанския 
осасуна. инспекторите на 
УеФА са поискали клубът да 
бъде изхвърлен от надпрева-
рата заради уреждане на мачо-

ве през 2012/13 и 2013/14.
Финалното решение ще 

бъде взето скоро. Ако това се 
случи, на мястото на памплон-
ци ще влезе Атлетик Билбао, 
който също ще използва дър-
жавния коефициент на ис-
пания от 18,599, което няма 
да доведе до промяна при 
поставените и непоставените 
тимове.

УЕФА решава съдбата на Ювентус и Осасуна

СашаИлИч:

ЦСКА ще се бори
за титлата и купата
„Червените”подписахасмладежкинационалнаГамбия

СнимкаСтартФото

Цска представи гамбийския защитник сейни санянг,  
който ще играе като ляв бек с номер 3
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левски вдигна с 30% абона-
ментните карти. кампанията по 
продажба започва днес.

“В годината, която бележи 
80-ата годишнина от рождени-
ето на нашата легенда Георги 
Аспарухов, отново имаме въз-
можност да застанем рамо до 
рамо, изграждайки най-ценния 
капитал на клуба - неговата 
публика. Тази, която сезон след 
сезон доказва, че подкрепата й 
няма алтернатива и ще е от осо-
бено значение за левски и през 
настоящата кампания.

Абонаментната карта е не 
само пропуск за футболните 
срещи в нашия дом, но и един 
от най-големите жестове на мо-
рална и финансова подкрепа 
към любимия клуб”, обявиха от 
“Герена”.

най-скъпи са картите за 
Вип-а - 1500 лв. За сектор “А” 
сезонните билети са между 336 
и 576 лв. За сектор “В” феновете 
ще трябва да платят 288 лв., а за 
“Б” - 192 лв.

децата до 14 г., инвалидите с 
Телк над 50% и пенсионерите 

над 65-годишна възраст могат да 
купят карти на половин цена.

от националния клуб на 
привържениците (нкп) веднага 
скочиха на ръководството зара-
ди високите цени. организира-
ните фенове се зарекоха това да 
се отрази на посещаемостта. 

“Това е поредната неприят-
на изненада. То надхвърля 30%, 
както и границата на добрия 
вкус, без с нищо да носи по-до-
бра услуга или преживяване. от 
мизерните условия по трибуни-
те до футбола на терена.

Феновете са третирани като 
безгласни букви, които по тра-
диция трябва да покриват ще-
тите от лошото управление, 
продължаващо и до днес, вече 
години наред.

изразяваме и своето недоу-
мение дали въпросното повише-
ние не е свързано с договора за 
управление, според който 10% 
от цените на билетите отиват 
при фирмата спонсор. дали це-
ните на абонаментни карти не 
стимулират именно по-голямо 
потребление на билети и печал-

барство на гърба на привърже-
ниците?

и тъй като хората, борещите 
се за това футболът да бъде за 
привържениците, бяха отстра-
нени и принудени да напуснат, 
нкп заявява, че няма да остане 
безучастен към продължаваща-
та гавра с левскарите. 

“Ще изразим ясно и недву-
смислено своята позиция през 
предстоящия сезон и призовава-
ме всички левскари да не бъдат 
безучастни към случващото се”, 
обявиха феновете.

Световният номер 2 
карлос Алкарас похвали 
Григор димитров, след като 
го победи с 6:4, 6:4 на 1/4-
финала в “куинс”. новото 
чудо на тениса призна, че 
българинът е играл изклю-
чително и е радостен, че го 
е победил. Впоследствие 
20-годишният испанец 
сломи с 6:3, 6:4 Себастиан 
корда (САЩ, №25) и сно-
щи излезе срещу Алекс де 
Минор (Авл, №15) в мача 

за титлата.
“Григор е топ състеза-

тел на всяка настилка, но 
бих казал, че това важи 
още повече на тревата, къ-
дето чувства топката много 
добре. Това категорично 
е най-добрият мач, който 
съм играл на трева през 
кариерата ми. Чувствам, 
че вече имам повече опит 
спрямо предишните годи-
ни. Виждам се като далеч 
по-узрял тенисист на тази 

настилка и мисля, че ще 
стана страхотен играч и на 
това покритие, когато изи-
грая малко повече мачове. 
Трябва да продължа да се 
уча от най-добрите и ис-
тината е, че ставам все по-
уверен във възможностите 
си. Мисля, че ще спечеля 
поне веднъж Уимбълдън”, 
закани се Алкарас, който 
днес се връща на върха в 
ранглистата независимо от 
резултата във финала.

ЦСкА 1948 прави гръмка селекция. 
Бронзовият медалист от еfbet лига под-
писа с още двама - французите пиер-да-
ниел нгуинда и Том Рапнуи. първият е 
на 27 години и е висок 1,78 м. играе като 
десен бек. юноша е на Монако, където 
записва 1 мач с фланелката на мъжкия 
отбор. За последно нгуинда игра за льо 
Ман.

Рапнуи е на 22 години и е юноша на 
Тулуза. играе на позицията ляв краен 
бранител. В българския футбол е защита-
вал цветовете на Ботев Вр, където записа 
16 мача и 1 асистенция. Рапнуи е мла-
дежки национал на Франция.

преди това с тима подписаха ерде-
нис Гурища (Алб), Талис (Браз), както 
и дефанзивният полузащитник неделко 
пишчевич (Сърб).

Треньорът Атанас Рибарски заведе 
отбора на лагер в Словения, където ще се 
проведе подготовката.

“ограничено е времето. Момчетата, 
които идват, досега са били в почивка и 
не мога да ги използвам в първите кон-
троли, което ще ни затрудни. надявам се 
постепенно да вкараме в игра както тях, 
така и новите”, каза Рибарски. Там тимът 
му ще играе контроли с динамо З, пана-
тинайкос, Марибор, Сепси и Арис.

„Лъвовете” без 
победа в Орлеан

Александър Николов забива през блокадата на Куба при загубата на България с 2:3

Втората ракета на България ди-
митър кузманов (№183) не успя да 
защити титлата си на демонстра-
тивния турнир по тенис на трева в 
ливърпул. 29-годишният пловдив-
чанин загуби от французина енцо 
куако (№157) в изключително ос-
порван двубой с 6:7, 6:7.

В повторение на финала на де-
монстративния турнир в ливърпул 

българинът, шампион от 2022 годи-
на направи обрат срещу Маркъс Уи-
лис (Вбр) и го победи с 4:6, 6:2, 6:3.

надпреварата беше част от под-
готовката на кузманов за квалифика-
циите на “Уимбълдън”, които започ-
ват днес на кортовете в Роухемптън. 
Миналата неделя кузманов загуби и 
финала на клей на “Чалънджър”-а в 
Братислава.

30% по-скъпи карти на Левски
Феноветескочиханаръководството

Кузманов загуби
финала в Ливърпул

ЦСКА 1948 с гръмка селекция

Димитър Кузманов (вляво) загуби финала  
на демо турнира в Ливърпул от французина Енцо Куако

Световният №2 хвали Гришо

Волейболният ни национален отбор остана без победа в 
лигата на нациите в орлеан. В последния мач “лъвовете” 
допуснаха шокираща загуба от куба с 2:3 гейма (23, -19, -20, 
16, -16). В тайбрека българите водеха уверено и дръпнаха с 
14:11, но пропуснаха четири мачбола. Впоследствие кубин-
ците реализираха още първия си и затвориха мача. Българ-
ският отбор остава само с една победа от 8 мача, постигната 
над Словения в началото. отборът ни вече е на предпослед-
ното 15-о място с 6 т. и геймово отношение 10:21.

най-резултатен бе Александър николов с 23 т. Мартин 
Атанасов добави 12, а топреализатор стана Хесус ерера - 
26.

Българският тим имаше предимство при блокадите - 13 
срещу 8 за куба, както и при непредизвиканите грешки. 
куба обаче бяха по-добри на сервис и атака.

В последния турнир в Анахайм, САЩ, България играе с 
домакините САЩ, Германия, иран и Сърбия.


